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Živahno pustno vzdušje na občinskem trgu
Tradicija okrog pusta v občini Hajdina ostaja in srečanje na osrednjem občinskem trgu na Hajdini prav tako. 
Pustne like iz občine je v sredo, 15. februarja na trgu pozdravil tudi župan mag. Stanislav Glažar v družbi pod-
županov Andreja Tkalca in Franca Mlakarja ter občinskih svetnikov Karla Svenška, Iva Rajha in direktorice 
občinske uprave Valerije Šamprl.

Že po tradiciji so se oglasili koranti ED 
koranti Hajdina, koranti TeDe kluba 
Turnišče  - Draženci, orači iz Gerečje 
vasi, letos prvič pa še skupina korantk 
Kluba veseljakinj Draženci in zelišca-
rice iz Dražencev. Vsaka skupina je 
županu Glažarju prenesla posebno 

sporočilo z željo, da se v letu 2012 do-
gaja samo dobro, da je občina uspe-
šna v vsem, česar se bo lotila, pa tudi, 
da bi pomlad čim prej prišla v kraje, 
kjer še znajo ohranjati etnografsko iz-
ročilo. Pustni obisk so zbrani zaključili 
ob toplem napitku in slastnih krofih, 

za katere je poskrbela občina, ter si še 
obljubili, da se prihodnje leto ob pu-
stu spet srečajo v tako velikem številu.

Tekst in fotografije: Tatjana Mohorko

Koranti, korantke, orači iz Gerečje vasi in zeliščarice iz Dražencev so v veselih pustnih dneh prišli pozdravit župana mag. Stanislava 
Glažarja in njegove sodelavce ter mu v novem letu zaželet veliko dobrega in uspešnega.

Le enemu korantu se je nasmehnila sreča, 
ko mu je robec na njegovo ježevko zave-
zala županova soproga Urška Glažar.

Na osrednjem občinskem trgu na Hajdini 
so pustni liki za nekaj časa zavzeli trg in 
z vso močjo preganjali hladno zimo, ki se 
letos ne bo poslovila kar tako.

Zeliščarice iz društva gospodinj Draženci so se z opojnimi napitki, šopki zelišč in zdra-
vilnimi nasveti podale kar v občinsko hišo, k županu in njegovim sodelavcem. V župa-
novi pisarni pa je nastala tudi ta skupna fotografija.

UVODNIK

Besedo kultura slišimo v vsakdanjem 
življenju na vsakem koraku. Vsem 
nam je jasno, kaj je kultura, ampak ko 
bi morali pojem razložiti, se nam za-
takne.

Pojavno območje pojma kultura na-
mreč nima ostro določenih meja. Na 
svojih robovih se mehko preliva v 
ostale sfere našega aktivnega življe-
nja. Še posebej je pomemben tisti del, 
v katerem se pojavlja kot sestavni del 
sistema vrednot, ki si jih zgradi po-
sameznik, družina, lokalna skupnost, 
narod ali pa skupnost narodov. Prav 
v tem delu smo si na vseh nivojih 
lahko zelo različni. Nekateri sistemi 
vrednost, ki jih danes poznamo so 
preživeli nekaj tisoč let. Še danes na 
njih temelji uspešen razvoj določe-
nih narodov. Spet drugi narodi pa so 
ravno zaradi razsutja sistema vrednot 
klavrno propadli.

Kultura je zagotovo najpomembnej-
ša za obstoj in identiteto narodov, 
ki so združeni pod  okriljem lokal-
ne skupnosti, države, Evrope. Vsaka 

skupnost si prizadeva ohranjati in 
spodbujati narodnostno kulturno ra-
znolikost, ne samo zaradi umetnosti, 
ampak tudi zaradi ohranjanja jezikov 
in običajev posameznih narodov.

Kultura je način življenja pripadnikov 
neke družbe, kar pomeni, da je to ce-
lotno področje idej, navad, prepričanj, 
jezika, vzorcev vedenja, znanja, izdel-
kov, ki jih je izdelal človek in se prena-
šajo iz generacije v generacijo. Prav to 
je zagotovo ljubiteljska kultura, ki je 
v naši občini množična in zelo razvi-
ta, saj se z ljubiteljsko kulturo ukvarja 
veliko ljudi. Vključujejo se v delo kul-
turnih in drugih društev. Lahko smo 
ponosni na naše pevce, ki so združeni 
v kar štiri pevske zbore, kjer prepevajo 
in s tem ohranjajo lepo slovensko pe-
sem. Tudi  skupine ljudskih pevcev so 
prepoznavne daleč naokrog in s svo-
jim petjem skrbijo, da se bodo ljudske 
pesmi ohranile tudi za poznejše rodo-
ve. Imamo folklorno skupino, mautar-
je in kurente. 

Vsi ti skrbijo, da se stari običaji ne 

bodo pozabili. Štajerski frajtonarji z 
igranjem razveseljujejo doma in tudi 
v tujini. Dramske skupine in lutkarji 
nas vsako leto razveseljujejo z novimi 
predstavami. V uspehe vseh kulturnih 
ustvarjalcev je vtkano veliko truda, 
časa in tudi odrekanj. Za njihovo delo 
jih nagradimo z obiskom prireditev in 
aplavzom, ki je za nastopajoče potrdi-
tev.

Iz naših krajev so izšli tudi mnogi kul-
turni ustvarjalci, ki so s svojim delo-
vanjem na različnih področjih veliko 
prispevali k ohranjanju slovenstva in 
razvoju kulture. Prav je, da se jih spo-
mnimo ob slovenskem kulturnem 
prazniku in jim damo ustrezno mesto 
v naši zgodovini.

Hvala vsem, ki se trudite in ustvarjate 
ter nam z nastopi in predstavami lep-
šate življenje.

Hilda Bedrač, 
predsednica Zveze kulturnih društev 

Hajdina

HAJDINČAN je glasilo Občine Hajdina.
Člani uredništva: Tatjana Mohorko (odgovorna urednica), Silva Hajšek, Jože Mohorič, Tanja Furek, Maja Leber, Magda Intihar, Silvestra Brodnjak, Sanja Muršec in 
Estera Korošec. 
Lektoriranje: Tanja Furek 
Tisk: Tiskarna Ekart d.o.o. 
Oblikovanje in priprava na tisk: Mspot s.p.
Naslov uredništva: Občina Hajdina, Zgornja Hajdina 44/a, 2288 Hajdina, telefon: 02 788 30 30, telefaks 02 788 30 31, elektronski naslov: uprava@hajdina.si. 
Glasilo Občine Hajdina je vpisano v evidenco javnih glasil Ministrstva za kulturo RS, pod zaporedno številko 1639. V skladu z določili Zakona o davku na dodano 
vrednost (ZDDV-1, Uradni list RS, št. 117/2006, 13/2011-UPB3 in 18/2011), je glasilo Hajdinčan uvrščeno v proizvode, od katerih se obračunava in plačuje 8,5 % 
davek.
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Z zasedanja občinskega sveta

OČISTIMO SLOVENIJO 2012
V okviru projekta Očistimo Slovenijo 2012 bo tudi v Občini Hajdina potekala Čistilna 
akcija v soboto, 24. marca 2012. Vanjo želijo organizatorji projekta povezati 250.000 
prostovoljcev, ki bodo čistili odpadke na divjih odlagališčih, cestah, ulicah, v okolicah 
šol in vrtcev ter ob sprehajalnih poteh. Organizatorji pričakujejo, da bodo prostovoljci 
na dan akcije na vsakega prebivalca Slovenije zbrali približno eno 120-litrsko vrečo 
odpadkov. V vseslovenski okoljski akciji je cilj organizatorjev v enem dnevu povezati 
več kot 10 odstotkov prebivalcev Slovenije, 1.000 organizacij in posodobiti register 
divjih odlagališč, predvsem pa želijo, da bi projekt prispeval k večji ozaveščenosti pri 
ravnanju z odpadki.
Občina Hajdina bo čistilno akcijo organizirala tako kot prejšnja leta, v sodelovanju z 
Vaškimi odbori in društvi. Zbirna mesta bodo po posameznih naseljih, nato pa se bodo 
odpadki odpeljali na skupno zbirno mesto pred pokopališče. Iz pokopališča pa odpad-
ke odpelje podjetje Čisto mesto Ptuj.
Že sedaj pa vas vljudno vabimo, da se 24. marca udeležite vseslovenske okoljske akcije.

Občinska uprava

V mesecu januarju se je občinski 
svet sestal na 9. redni  seji, ki je bila 
27. januarja 2012, ob 17. uri v pro-
storih občine Hajdina.

Na seji je bilo sprejeto:
1. Sklepi in zapisnik 8. redne seje.
2. Osnutek Odloka o načinu opra-
vljanja rednega vzdrževanja občin-
skih javnih cest in drugih prometnih 
površin v Občini Hajdina, s katerim 
se določi način opravljanja obvezne 
lokalne gospodarske javne službe re-
dnega vzdrževanja občinskih javnih 
cest in izbirne lokalne gospodarske 
javne službe vzdrževanja prometnih 
površin, objektov in naprav na, ob ali 
nad vozišči državnih cest, ki so v funk-
ciji javnih površin naselja  na območju 
Občine Hajdina.
3. Osnutek Odloka o predmetu in 
pogojih za podelitev koncesije za 
opravljanje rednega vzdrževanja 
občinskih javnih cest in drugih pro-
metnih površin v Občini Hajdina, s 
katerim se kot koncesijskim aktom, 
določijo predmet in pogoji opravlja-
nja obvezne lokalne gospodarske 
javne službe rednega vzdrževanja 
občinskih javnih cest in izbirne lokal-
ne gospodarske javne službe vzdrže-
vanja prometnih površin, objektov in 
naprav na, ob ali nad vozišči državnih 
cest, ki so v funkciji javnih površin na-
selja na območju Občine Hajdina.

4. Odlok o ustanovitvi javnega 
vzgojno-izobraževalnega zavoda 
Osnovna šola dr. Ljudevita Pivka 
Ptuj, s katerim: Mestna občina Ptuj, 
Občina Cirkulane, Občina Destrnik, 
Občina Dornava, Občina Gorišnica, 
Občina Hajdina, Občina Juršinci, Ob-
čina Kidričevo, Občina Majšperk, Ob-
čina Markovci, Občina Videm, Občina 
Zavrč in Občina Žetale, ustanavljajo, 
na področju osnovnega šolstva, javni 
vzgojno-izobraževalni zavod Osnov-
na šola dr. Ljudevita Pivka Ptuj. Za-
vod je ustanovljen za zadovoljevanje 
vzgojno-izobraževalnih potreb otrok 
s posebnimi potrebami.
5. Pravilnik o sofinanciranju pro-
gramov društev na področju ljubi-
teljske kulturne dejavnosti v Občini 
Hajdina, s katerim se določajo pogoji, 
postopki in merila za vrednotenje in 
razdelitev sredstev, namenjenih za 
sofinanciranje programov ljubiteljske 
kulturne dejavnosti v Občini Hajdina.
6. Sklep o potrditvi Letnega pro-
grama ljubiteljske kulture v Občini 
Hajdina za leto 2012, s katerim se po-
trdi Letni program ljubiteljske kulture 
v Občini Hajdina za leto 2012. 
7. Sklep o potrditvi Letnega pro-
grama športa v Občini Hajdina za 
leto 2012, s katerim se potrdi Letni 
program športa v Občini Hajdina za 
leto 2012.
8. Sklep o soglasju k ceni storitve 

pomoči družini na domu, s katerim 
daje Občinski svet Občine Hajdina so-
glasje k ceni storitve pomoči družini 
na domu izvajalcu storitve Centru za 
socialno delo Ptuj, s sedežem v Ptu-
ju, Trstenjakova 5/a, v višini  4,10 EUR 
za opravljeno efektivno uro od  1. 2. 
2012 dalje. Razliko do polne cene sto-
ritve bo Občina Hajdina pokrivala kot 
subvencijo iz proračunskih sredstev 
v višini 77,4 %. V skladu z 12. členom 
Pravilnika o metodologiji za oblikova-
nje cen socialno varstvenih storitev 
Občina Hajdina dovoli odstopanje od 
normativa števila efektivnih ur, zaradi 
posebnosti naselja na 100 efektivnih 
ur na eno oskrbovanko na domu na 
mesec od 1. 2. 2012 dalje. To soglasje 
začne veljati naslednji dan po objavi 
v Uradnem glasilu slovenskih občin 
uporablja pa se od 1. 2. 2012 dalje.
9. Sklep o imenovanju člana sveta 
območne izpostave JSKD Ptuj, s ka-
terim se v svet območne izpostave 
Javnega sklada za kulturne dejavnosti 
Ptuj imenuje Ivan Ogrinc st. iz  Skorbe 
35.
10. Sklep o potrditvi Dogovora o 
medsebojnem sodelovanju z Veolio 
Transport Štajerska d. d., s katerim 
Občinski svet občine Hajdina soglaša, 
da se potrdi Dogovor o medseboj-
nem sodelovanju z Veolio transport 
Štajerska d. d., za znižanje cen meseč-
nih dijaških in študentskih vozovnic.
11. Sklep o prometni ureditvi v Ob-
čini Hajdina.

Občinska uprava Hajdina

Bilo je uspešno društveno leto

Sprejema v prostorih občine so se 
udeležili še: ravnateljica OŠ Hajdina 
Vesna Mesarič Lorber, farni župnik 
naddekan Marijan Fesel, predsedni-
ca Zveze kulturnih društev v občini 
Hajdina Hilda Bedrač, predsednik 
Športne zveze Hajdina Sandi Mertelj, 
poveljnik občinskega gasilskega po-
veljstva Ivan Glažar in še nekateri dru-
gi gostje, pridružilo pa se jim je tudi 
uredništvo občinskega glasila Hajdin-
čan. Župan je druženje začel z zahvalo 
za dobro sodelovanje v minulem letu, 
ob tem pa je predstavil tudi načrte za 
leto 2012 in posebej poudaril pomen 
društev za delovanje ter promocijo 
občine Hajdina. Med drugim je pou-
daril: »Leto 2011 je bilo za našo obči-
no uspešno na različnih področjih ži-
vljenja in dela. Delo smo si zastavili na 
podlagi proračuna, skozi leto pa smo 
poskušali vse načrte tudi analizirati in 
zadovoljen sem, da smo uspeli večino 

postavk tudi uspešno realizirati. Poleg 
že večkrat omenjenih naložb v letu 
2011 smo se v občini zelo trudili, da bi 

vsem društvom zagotovili kar najbolj-
še pogoje za delo. 
Želim poudariti, da leto, ki se je izte-
klo, ne bi bilo tako uspešno, če ne bi 
bilo zraven tistih, ki v tej občini živijo. 
Z izjemnim trudim vseh društev, or-
ganizacij, šole in vrtca smo bili zelo 
uspešni, zahvala pa velja tudi gospo-
du naddekanu, saj smo lahko s tako 
dobrim sodelovanjem lokalne sku-
pnosti in župnije marsikomu tudi za 
vzgled. O vsem tem so v medijih veli-
ko poročali, vesel pa sem tudi, da nam 
je uspelo ustanoviti turistično društvo 
Mitra Hajdina, preko katerega bomo 
lahko skrbeli za še boljšo promocijo 
naše občine. Čaka nas leto novih idej, 
ki jih želimo skupaj uresničiti v dru-
štvih, občina pa bo pri tem pomagala 
v okviru zmožnosti.«

Tekst in foto: TM

Prve dni novega leta 2012 je zaznamovalo tudi ponovoletno srečanje v 
občini Hajdina. Župan mag. Stanislav Glažar je v družbi obeh podžupa-
nov, Franca Mlakarja in Andreja Tkalca, ter direktorice občinske uprave 
Valerije Šamprl, le nekaj dni po novem letu, pripravil svečani sprejem za 
predsednike vseh društev v občini Hajdina, teh pa je po zadnjih podatkih 
35 uradno registriranih.

Tudi v gasilskih vrstah so bili v letu 2011 
zelo delavni in uspešni.

Na zdravje za še eno uspešno leto!

V prostorih občine Hajdina so obujali spomine na uspehe in dosežke minulega leta.
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Informacija o poteku aktivnosti na področju projektov

Občinska uprava občine Hajdina podaja informacije o poteku dveh večjih investicij, katerih izvedbo vodita 
investitorja Dravske elektrarne Maribor in Direkcija RS za ceste. Na njihovo izvedbo občina kot takšna nima 
večjega vpliva. Sama izvedba in dokončanje obeh investicij pa bo vplivala na občane občine Hajdina, zato vas 
obveščamo, kako potekajo trenutne aktivnosti za njihovo dokončanje.

ŠIRITEV KANALA – SD-1 Zlatoličje
Dela na širitvi kanala SD-1 so zaradi 
zapletov z izvajalcem del zastala in 
trenutno poteka postopek za pripra-
vo bodoče izbire novega izvajalca del. 
Po sanaciji nosilne in vozne konstruk-
cije mostov v Slovenji vasi in Hajdo-
šah so končana dela tudi na ojačitvi 
nosilnih stebrov, tako da sta mosta v 
celoti sanirana in je izpolnjena obveza 
investitorja, katera je bila navedena v 
izdanem gradbenem dovoljenju.
Prav tako iz gradbenega dovoljenja 
izhaja obveza investitorja o izgradnji 
nadomestnega kartodroma v naselju 
Slovenja vas, katerega steza je že izve-
dena v asfaltni prevleki.
Na pobudo VO Slovenja vas in zainte-
resirane javnosti potekajo že dalj časa 
aktivnosti o umeščanju kartodroma v 
novo okolje, saj se poraja vprašanje o 
prekomernem hrupu, ki bo motil do 
sedaj mirno okolje.
Investitor je, zavedajoč se zahtevnosti 
problematike, pristopil k meritvi hru-
pa in v ta namen zaprosil krajne Slo-

venje vasi za določitev merilnih mest. 
Žal je bil odziv negativen.
V mesecu januarju je investitor skupaj 
z izvajalcem meritev firmo A-projekt 
predstavil rezultate meritve hrupa, 
kateri so pokazali, da ni potrebe po 
izvedbi dodatne protihrupne zašči-
te. Investitor je kljub temu predlagal 
izgradnjo 2,0 m visoke protihrupne 
ograje na novo zgrajenem zemelj-
skem nasipu.
Predstavniki iz naselja Slovenja vas 
pa zagovarjajo in zahtevajo izgradnjo 
protihrupne ograje v višini 4,0 m in za-
saditev dreves na zgornji terasi.
Na podlagi predloga in rezultatov me-
ritev je investitor pristopil k pripravi 
predloga, ki bo zadostil stroki in ob-
čanom, kateri živijo tik ob novi lokaciji 
kartodroma. Dravske elektrarne Mari-
bor skupaj s projektantom pripravlja-
jo predlog višine protihrupne ograje, 
ki nam ga bodo nato ponovno pred-
stavili v kratkem. 
IZGRADNJA KROŽIŠČA HAJDINA
Republika Slovenija, Ministrstvo za 

promet, Direkcija Republike za ceste, 
kot investitor ureditve križišča Hajdi-
na (krožišče Hajdina), vodi naslednje 
postopke za dokončanje investicije:
RUŠITEV ODKUPLJENE 
STANOVANJSKE HIŠE
Za rušitev odkupljene stanovanjske 
hiše je investitor izbral izvajalca del, 
kateri si mora tudi sam priskrbeti vse 
potrebno za pridobitev gradbenega 
dovoljenja za rušitev objekta.
Na podlagi izdelane projektne doku-
mentacije in vseh potrebnih soglasij 
je projektantsko podjetje Inženiring 
biro iz Maribora, dne 10. februarja 
2012 na Upravno enoto Ptuj vložilo 
vlogo za izdajo gradbenega dovolje-
nja.
Ta mesec bo tudi objavljen na portalu 
javnih naročil razpis za izbiro izvajalca 
za storitev arheološkega nadzora.
IZGRADNJA KROŽIŠČA
Pred pričetkom izgradnje krožišča je 
pričel investitor s postopkom prido-
bivanja dokumentacije za odkup ze-
mljišč, na katerih bo izveden poseg. 
Dne 11. januarja 2012 so podali vlogo 
za izdajo Potrdila o namenski rabi ze-
mljišča.
Vzporedno poteka tudi razpis za iz-
biro izvajalca, ki bo v imenu Direkcije 
vršil odkupe zemljišč. Direkcija RS za 
ceste pa je v sosednji občini Kidričevo 
tudi pričela z odkupi zemljišča za po-
trebe izgradnje obvoznice TALUM.
V državnem proračunu je v sprejetem 
proračunu  predvidenih 422.000 € za 
rušitev hiše in izgradnjo krožišča. O 
obeh investicijah, pa je občina redno 
obveščala ter vabila na sestanke pred-
stavnike civilne iniciative in vaškega 
odbora.

Informacije zbral:
Franc Jelen

Po sanaciji nosilne in vozne konstrukci-
je mostov v Slovenji vasi in Hajdošah, so 
končana dela tudi na ojačitvi nosilnih 
stebrov, tako da sta mosta v celoti sani-
rana in je izpolnjena obveza investitorja, 
katera je bila navedena v izdanem grad-
benem dovoljenju.

Krožišče na Hajdini kmalu!
Na podlagi izdelane projektne doku-
mentacije in vseh potrebnih soglasij je 
projektantsko podjetje Inženiring biro iz 
Maribora, 10. februarja letos, na Upravno 
enoto Ptuj že vložilo vlogo za izdajo grad-
benega dovoljenja.
Foto: TM

Bogastvo podeželja za obnovljive vire 
in energetsko učinkovitost

Delavnico smo izvedli v okviru projek-
ta »Promocija obnovljivih virov na po-
deželju«, ki ga sofinancira EU v okviru 
Leader programa in je prijavljen na 
LAS Bogastvo podeželja ob Dravi in 
v Slovenskih goricah, občine in LEA 
Ptuj. Svetovanja na Hajdini se je ude-
ležilo 80 občanov, ki sta jih pozdravi-
la tudi župan občine Hajdina, mag. 
Stanko Glažar in direktor LEA Ptuj, dr. 
Janez Petek.
Največ zanimanja so obiskovalci de-
lavnice izkazali za področja toplo-
tnih črpalk, ogrevanja na les in lesne 
ostanke in subvencije EKO sklada. Kot 
aktualne teme so se izkazale sončne 
elektrarne, sprejemniki sončne ener-
gije in energetsko učinkovite stavbe. 
Nekoliko manj zanimanja je bilo za bi-
oplinarne in daljinska ogrevanja.
Projekt je zasnovan kot svetovanje 
občanom pri energetskih rekonstruk-
cijah stavb, prehodu iz neobnovljivih 

na obnovljive vire ogrevanja, uvedbi 
dopolnilnih dejavnostih na kmetijah, 
kot so npr. male bioplinarne, mikroda-
ljinska ogrevanja na lesno biomaso in 
sončne elektrarne ter iskanje finanč-
nih virov za sofinanciranje naštetih in-
vesticij. Občani pridejo s konkretnimi 
problemi in za vsakega posebej, glede 
na specifiko problema, prisotni stro-
kovnjaki poiščejo rešitve. Do konca 
leta smo oziroma bomo, po občinah 
Kidričevo, Hajdini, MO Ptuj, Destrniku, 
Trnovski vasi, Sv. Andražu, Juršincih, 
Dornavi in Markovcih, izvedli skupaj 
12 svetovanj.

LEA Ptuj preko iz EU sofinanciranih 
projektov nudi občinam tudi druge 
različne storitve in pripravlja doku-
mentacijo za pridobitev nepovratnih 
sredstev za energetske rekonstrukci-
je in obnovljive vire ogrevanja. Eden 
takšnih je tudi projekt PROFORM-
BIOMED, ki je sofinanciran iz MED 
programa (Evropa v Mediteranu) oz. 
Evropskega regionalnega razvojnega 
sklada, v okviru katerega bomo vzpo-
stavili 2 biomasna grozda v Sloveniji: 
od gozda do energije. V grozd bomo 
povezali lastnike gozdov, kmete, pro-
izvajalce lesnih sekancev, občine, 
ponudnike opreme, banke in druge 
financerje ter gospodinjstva, z name-
nom zgraditi daljinska ogrevanja na 
lesno biomaso, s katerimi bi lahko po-
rabniki energije znižali stroške energi-
je za ogrevanje tudi do 40 %.

Aleš Šimenko
Dr. Janez Petek

Lokalna energetska agentura Spodnje Podravje (LEA Ptuj) je 31. januar-
ja, v sodelovanju z občino Hajdina in županom mag. Stanislavom Gla-
žarjem, v Domu krajanov Skorba organizirala brezplačno delavnico na 
temo ˝Energetska učinkovitost in nepovratna sredstva˝.

Svetovanja na Hajdini se je udeležilo 80 občanov, pozdravila pa sta jih tudi župan obči-
ne Hajdina mag. Stanko Glažar in direktor LEA Ptuj dr. Janez Petek.  
Foto: Aleš Šimenko
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Imenovan novi štab Civilne zaščite občine Hajdina

Sicer pa sta tako država kot lokalna 
skupnost dolžna državljanom in vsem, 
ki so deležni nezgode na ozemlju Slo-
venije, nuditi prvo nujno medicinsko 
in tehnično pomoč. V ta namen so na 
celotnem območju države organizi-
rane profesionalne in prostovoljne 
strukture enot za zaščito in reševanje. 
V občini Hajdina vsako leto beležimo 
18 do 25 različnih nesreč, od katerih 
je nekje tretjina požarov, preostalo so 
pa dogodki iz področja prometnih ne-
sreč, razlitja nevarnih snovi, nesreč pri 
delu, naravnih nesreč in drugo. 
Za opravljanje nalog zaščite, reševanja 
in pomoči je že od ustanovitve občine 
Hajdina organiziran štab Civilne za-
ščite in nekatere enote za opravljanje 
nalog s področja zaščite in reševanja. 
Poveljnik štaba Civilne zaščite občine 
Hajdina je že od ustanovitve občine 
Zvonko Glažar. V dosedanjem ob-
dobju so bile izdelane študije ocene 

ogroženosti potencialnih možnih ne-
sreč v občini Hajdina. Na podlagi ocen 
ogroženosti so v občini Hajdina, v šta-
bu CZ Hajdina in v konsenzu z Repu-
bliško upravo za zaščito in reševanje 
izdelali naslednje  načrte za zaščito in 
reševanje: načrt za posredovanje re-
ševalnih enot na delu avtoceste, ki je 
speljana čez območje občine Hajdina; 
načrt za varstvo pred neurjem; načrt 
za varstvo pred požarom; načrt reše-
vanja ob množičnem pojavu kužnih 
živalskih bolezni; načrt za reševanje 
ob železniških nesrečah. 
Glede na ugotovitev, da je možnost 
za nesreče v občini Hajdina raznolika, 
in da je prav, da svojim občanom za-
gotavljamo najvišjo mero varnosti, je 
na predlog poveljnika CZ župan mag. 
Stanislav Glažar povabil k sodelovanju 
nekatere nove člane. 1. februarja se je 
na delavnem sestanku srečal štab CZ, 
ki bo v občini Hajdina na podlagi skle-

pa župana v nadalje deloval v nasle-
dnji sestavi: 
Poveljnik: Zvonko Glažar
Namestnik poveljnika: 
Ivan Glažar kot poveljnik gasilcev 
občine Hajdina, zadolžen za gasilke 
enote
Član štaba: Valerija Šamprl kot 
direktorica občinske uprave,  
predstavnica občinske uprave
Član štaba: Simona Šlamberger 
kot medicinka, zadolžena za prvo 
pomoč
Član štaba: Damjan Peklar kot 
veterinar, zadolžen za prvo 
veterinarsko pomoč
Član štaba:  Aleš Kiseljak kot strojnik, 
zadolžen za tehnično pomoč
Član štaba: Franc Nahberger 
kot gasilski častnik, zadolžen za 
koordinacijo reševalnih enot
Član štaba: Damjan Ogrizek kot 
gasilski častnik, za koordinacijo 
reševalnih enot

Vsi imenovani so se na povabilo župa-
na odzvali s polno mero odgovornosti 
in interesa, da v občini prostovoljno s 
svojim prispevkom pripomorejo pri 
zagotavljanju večje varnosti občanov. 
Čeprav se pretežen del interventnega 
operativnega dela s področja zaščite 
in reševanja prenaša na gasilske eno-
te v občina Hajdina, ki že izvajajo jav-
no gasilsko službo, je vizija  razvoja, v 
sodelovanju s krajevno organizacijo 
Rdečega križa občine Hajdina, izobra-
ziti posameznike in formirati enote za 
nudenje prve pomoči Občine Hajdina.

TM

»Geostrateški položaj območja, na katerem se razprostirajo vasi občine Hajdina, je na srečo zelo neugoden 
glede potencialne nevarnosti pojava naravnih nesreč. V kolikor izvzamemo veliki ekološki nesreči na območju 
občine Hajdina v letih 2009 in 2010, se občani občine domala sploh ne zavedamo, da se v našem mirnem kraju 
kljub temu dogaja vsako leto več raznolikih nesrečnih dogodkov« je ob imenovanju novega štaba CZ poudaril 
poveljnik Zvonko Glažar.

1. februarja se je na delavnem sestanku pri županu mag. Stanislavu Glažarju srečal 
štab CZ občine Hajdina, ki ga bo v prihodnje vodil poveljnik Zvonko Glažar (drugi z 
desne).  Foto: Franc Jelen

Pomagajte reševati življenja!

»10 let sem zaposlena na Centru za transfuzijsko medicino (CTM) UKC Maribor v krvodajalski pisarni. Leta 
2009 je CTM prevzel tudi transfuzijsko dejavnost na Ptuju. Pri delu sem opažala, da iz moje občine ni nikogar, 
ki bi organiziral krvodajalske akcije, kot so to nekoč Hajdinčani že počeli in želela sem si to spremeniti, želela 
sem, da Hajdinčani stopimo skupaj tudi pri humanitarnih zadevah, kot to znamo in zmoremo. Tako je beseda 
dala besedo in projekt se je začel ...« je povedala Simona Šlamberger, vodja iniciativnega odbora RK Hajdina, 
in dodala: »Vsi, ki ste že krvodajalci ali pa bi to šele želeli postati, vabljeni, da se nam pridružite. Neprecenljiva 
je namreč pomoč pri reševanju življenj. Z darovanjem krvi namreč pomagamo tistim, ki jo nujno potrebujejo.«

PRVA KRVODAJALSKA AKCIJA BO 
15. MARCA
Tako je bil 18. januarja 2012 prvi se-
stanek ob ustanovitvi Občinske orga-
nizacije Rdečega križa Hajdina, v želji, 
da v naši občini spet zaživi sočutje do 
sočloveka.
Zato vabimo vse, ki ste že krvodajalci 
ali pa bi to želeli postati, da se udele-
žite prve skupne krvodajalske akcije 
Občinske organizacije RK Hajdina v 
četrtek, 15. 3. 2012, med 7. in 11. uro 
na Oddelku za transfuzijsko dejavnost 
Splošne bolnišnice dr. Jožeta Potrča 
Ptuj. S seboj prinesite osebni doku-
ment. V primeru, da se tega dne akcije 
ne morete udeležiti, pa lahko izberete 
drug termin. Kri lahko darujete vsak 
torek med 7. In 17. uro na CTM UKC 
Maribor.

KDO JE LAHKO KRVODAJALEC?
Krvodajalec je lahko vsakdo, torej tudi 
vi, če ste zdravi in se dobro počutite.
Zdravje vseh krvodajalcev presojata 
šolano zdravstveno osebje in odgo-
vorni zdravnik, ki svetuje ali odsvetuje 
darovanje krvi. Zelo pomembno pa je, 
da tudi sami presodite okoliščine, ko 
ni primerno, da darujete kri. Krvodaja-
lec oz. krvodajalka ste lahko:

 – če ste stari med 18 in 65 let,
 – imeti morate vsaj 50 kg telesne 

teže,
 – imeti krvni tlak pod 180/100,
 – imeti morate zdravo srce,
 – biti brez povišane telesne tem-

perature,
 – živite dovolj zdravo, da vaš način 

življenja in okolje samo ne po-
menita povečanega tveganja za 
prenos bolezni s krvjo.

Moški lahko kri darujejo vsake 3 me-
sece, ženske pa vsake 4 mesece. Dan 
pred odvzemom je priporočljivo piti 
veliko tekočine (najbolje voda ali čaj), 
prav tako na dan odvzema, pomemb-
no pa je tudi, da na dan odvzema zaj-
trkujete in se tako izognete morebitni 
slabosti.
Za več informacij vas vabimo, da se 
obrnete na člane, ki bodo med dru-
gim poskrbeli tudi, da boste o vseh kr-
vodajalskih akcijah redno obveščeni.
Draženci: Dušan Furek, Zgornja Haj-
dina: Cvetka Muršec in Vojko Šohar, 
Spodnja Hajdina: člana še iščejo, 
Skorba: Jože Grula, Hajdoše: Stanislav 
Krajnc, Slovenja vas: Barbara Petek, 
Gerečja vas: Aleš Purgaj.

Tekst in foto: Sanja Muršec

Simona Šlamberger (tretja z leve), pobudnica akcije. 18. januar-
ja  je bil v prostorih hajdinske občine prvi sestanek ob ustano-
vitvi Občinske organizacije RK Hajdina, v želji, da v občini spet 
zaživi sočutje do sočloveka. Vojko Šohar je kri daroval že vsaj 114-krat (na fotografiji desno)
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Priznanja so izročili trem izjemnim 
prostovoljcem, ki so se na področju 
prometa in varnosti izkazali vsak po 
najboljših močeh, v vseh teh letih pa 
v svojih okoljih veliko pripomogli k 
boljši prometni varnosti in prometni 
kulturi. Zlati znak za prispevek k ve-
čji varnosti v prometu sta na predlog 
Sveta za preventivo in vzgojo MO Ptuj 
prejela Frančišek Gril, predsednik 
ZŠAM Ptuj in Boža Papež, učiteljica in 
pomočnica ravnateljice v OŠ Ljudski 
vrt, bronasti znak pa je prejela Veri-
ca Sagadina, že več let vodja ptujske 
enote vrtca Vijolica na Bregu, doma iz 
Hajdoš. Bronasti znak sta Sagadinovi 
izročila Bojan Oblak, vodja republi-
škega sveta za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu, in Viktor Markovič, 
predsednik SPVCP občine Hajdina.
Verica Sagadin si je priznanje še kako 
zaslužila, saj je že več kot 25 let ak-
tivno vpeta v področje preventive 
in vzgoje v cestnem prometu v otro-

škem varstvu. Že kot vzgojiteljica je 
vseskozi dajala mnogo pozornosti pri 
vzgoji otrok in staršev na področju 

prometne preventive. Tudi kot vodja 
enote vrtca Vijolica se vključuje v izo-
braževanje otrok. V stikih s člani sveta 
za preventivo in vzgojo je Sagadinova 
vedno dajala pobude za nove teme iz-
obraževanja in nabavo prometno teh-
nične opreme za boljšo varnost otrok 
v prometu ter za izboljšanje prometne 
ureditve v okolici vrtca. Že vrsto let z 
najmlajšimi sodelujejo v najrazličnej-
ših projektih, katerim skupna je skrb 
za boljšo prometno varnost.
SAGADINOVI ČESTITAL TUDI ŽUPAN 
GLAŽAR
Nekaj dni po podelitvi pa je nagrajen-
ko Verico Sagadin v prostorih občine 
Hajdina sprejel tudi župan mag. Sta-
nislav Glažar, pridružila pa sta se mu 
Karl Svenšek, podpredsednik SPVCP 
občine Hajdina, in Valerija Šamprl, di-
rektorica občinske uprave. Župan Gla-
žar je ob tej priložnosti dejal: »Malo je 
takih, ki v naši državi dobijo tako pri-
znanje, kar pa je prav gotovo zahvala 
za dolgoletno delo. Rezultati pri do-
brem delu se poznajo, prej ali slej pa 
kdo to tudi opazi. Čestitka gospe Veri-
ci Sagadin ob prejemu tako pomemb-
nega priznanja. V občini Hajdina smo 
ponosni nanjo.«

Tekst in foto: Tatjana Mohorko

Posebno prometno priznanje Verici 
Sagadin

Predsedniki svetov za preventivo in vzgojo v cestnem prometu občin na 
območju Upravne enote Ptuj in nekateri vabljeni gostje so se 25. janu-
arja v občini Videm sestali na rednem delovnem posvetu in predstavili  
nekatere novosti, ki se obetajo tudi na tem področju. V sklepnem delu 
posveta je sledila še svečana podelitev priznanj Javne agencije RS za 
varnost prometa.

Na nagrajenko Verico Sagadin so zelo ponosni tudi v domači občini Hajdina, kjer so ji 
za visoko državno priznanje čestitali župan mag. Stanislav Glažar, podpredsednik SPV-
CP občine Hajdina Karl Svenšek in direktorica občinske uprave Valerija Šamprl.

Verica Sagadin (na desni), dobitnica bronastega znaka za prispevek k večji varnosti v 
prometu Javnega agencije za varnost prometa RS, v družbi zlatih nagrajencev Franči-
ška Grila in Bože Papež. Sagadinova je po podelitvi povedala: »Veliko izkušenj, vztraj-
nosti je potrebno za to delo, a na koncu se splača. Imam bogate izkušnje na tem po-
dročju, sicer pa sem že 33 let vpeta v šolstvo in že od malega imam nekakšen dar za 
prometno varnost. Delo z otroki je prijetno. Uživam v tem!«

Franc Mlakar, donator pri dveh romanih

V okviru projekta Evropska prestolnica kulture, v katerem Ptuj sodeluje kot partnersko mesto, do konca leta 
2012, v zbirki Zapisani v Ptuj, napoveduje štiri s Ptujem povezane romane. Dva od teh sta že izšla, v začetku 
januarja pa so na Ptuju predstavili še dva romana, ki sta izšla pri založbi Didakta. 

Utrinek iz dobro obiskanega dogodka v hotelu Mitra, kjer se je Francu Mla-
karju (drugi iz desne), Bogdanu Novaku (skrajno levo), avtorju romana Trte 
umirajo stoje in Nejcu Jurenu iz založbe Didakta (desno), pridružila tudi 
naša Maja Leber, članica iz EKP.

Dva odlična romana, ki ju je vredno vzeti v roke in 
prebrati.

Na prvem, izredno dobro obiska-
nem dogodku EPK-ja je Franc Mlakar, 
iniciator ideje o pisanju romanov o 
Ptuju, predstavil roman Strojarska 
hiša - Anne Vittula, ki ga je prevedel 
Ptujčan Jakob Emeršič, upokojeni bi-
bliotekar, ki pa je umrl ravno na dan 
predstavitve obeh romanov. Znani in 
priljubljeni pisatelj Bogdan Novak pa 
je predstavil svoj roman o Ptuju Trte 
umirajo stoje. 

Trte umirajo stoje je roman o naj-
boljših in najbolj grozljivih lastnostih 
človeške družbe. So hvalnica človeški 
marljivosti, prijateljstvu, družini in lju-
bezni ter hkrati svarilo pred velikimi 
svinjarijami, ki smo jih ljudje sposobni 
početi. Je tudi spomenik mestu Ptuj in 
skupni slovensko-nemški zgodovini. 
Bogdan Novak je eden najbolj prilju-
bljenih in branih slovenskih pisateljev. 

Njegova najbolj znana dela so: epska 
serija Lipa zelenela je (1997 - 2000), 
romani Niki (2005), Babje leto (2006) 
in Pasja grofica - resnična Napoleo-
nova ljubezen (2007) ter vrsta del za 
mladino in otroke. Živi in ustvarja v 
Čagoščah na Dolenjskem. 

Anna Wittula (1868, Maribor - 1918, 
Gradec) je štajerska pisateljica, ki je 
odraščala v Mariboru, na Ptuju in v 
Ljubljani. Imela je neizmeren pripo-
vedni talent, a je na žalost pisala le v 
zadnjih letih svojega življenja. Večina 
njenih del se odvija na slovenskem 
ozemlju. Zato je skoraj nepojmljivo, 
da ta slovensko-nemška Jane Austen 
še ni našla mesta v slovenski literarni 
zgodovini. Strojarska hiša je edini ro-
man, ki je izšel za časa njenega življe-
nja in je verjetno njen najbolj znani. 
(Vir: EKP)

Marca letos naj bi izšel roman Janija 
Virka Na dnu tolmuna, v decembru 
pa še roman Ferija Lainščka Orkester 
za poljube.  Na predstavitvi obeh ro-
manov v hotelu Mitra na Ptuju je imel 
osrednjo besedo Franc Mlakar, ki je 
pri obeh romanih odigral pomembno 
vlogo. Obe pripovedni deli, v kateri 
ima Ptuj osrednje mesto in vlogo iz 
preteklosti, pa sta izšli ob pomoči nje-
gove donacije.

Tekst in foto: TM
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Slišali smo, da je bil Valentin Žumer 
poseben človek, samouk z izrednim 
posluhom. Njegova toplina in odpr-
tost se je dotaknila vsakega, ki se je 
nahajal v njegovi bližini. Leta 1953 je v 
Hajdošah ustanovil tamburaški orke-
ster, leta 1974 pa gasilski moški pevski 
zbor, ki od takrat deluje neprekinjeno 
in bo kmalu praznoval 40 let delova-
nja. Zbor je vodil vse do svoje prerane 
smrti, 11. 12. 1986.  V njegov spomin 
PGD Hajdoše vsako leto v decembru 
priredi kulturni večer. Po njem se ime-
nuje tudi kulturno društvo Hajdoše. 
Na prireditvi smo poleg besed o Va-
lentinu Žumru, ki jih je podala Olga Vi-
dovič, slišali MPZ PGD Hajdoše, ženski 
učiteljsko-vzgojiteljski pevski zbor OŠ 
Hajdina, ljudske pevke iz Skorbe, ljud-
ske pevke iz Hajdine,  MePZ Gerečja 
vas, cerkveni pevski zbor Sv. Martina 
na Hajdini, Štajerski frajtonarji iz Haj-
doš in učenke in učence iz OŠ Hajdina. 
Slavnostni govornik je bil podžupan 
občine Hajdina, Franci Mlakar. Predse-
dnica ZKD občine Hajdina, Hilda Be-

drač je s pomočjo podžupana Francija 
Mlakarja in podžupana Andreja Tkal-
ca na koncu prireditve podelila zahva-
le in priznanja. 

PRIZNANJE ZA IZJEMNE  DOSEŽKE 
NA PODROČJU KULTURE JE PREJELA 
IDA MARKEŽ
Priznanje za izjemne dosežke na po-
dročju kulture v občini Hajdina je 
prejela Ida Markež,  predsednica KPD 
Stane Petrovič Hajdina. Ida se z ljubi-
teljsko kulturo ukvarja že vrsto let. Kot 
zelo uspešna režiserka je režirala šte-
vilne predstave. Je tudi avtorica mo-
nokomedije Tajnica Lolita in komedi-

je Vroča ljubezen, ki polnita dvorane 
tudi v novi sezoni.
Zahvale za uspešno in dolgoletno 
delo na področju kulture so prejeli 
Andrej Gornik, Janez Vidovič in Nata-
ša Štumberger.  
Andrej Gornik se z ljubiteljsko kulturo 
ukvarja že desetletja. Njegove zasluge 
so na področju zborovskega petja, saj 
poje v večih zborih, ki nastopajo v do-
mači občini in tudi drugod. 
Janez Vidovič iz MoPZ PGD Hajdoše 
poje v zboru že od njegove ustanovi-
tve leta 1974, torej polnih 38 let. Ve-
liko let je bil tudi predsednik zbora. 
Deloval je tudi v ZKD občine Hajdina, 
kjer je opravljal naloge tajnika. 
Nataša Štumberger se z ljubiteljsko 
kulturo ukvarja že od zgodnje mlado-
sti. Odigrala je precej vlog v dramski 
skupini in nekaj časa tudi predsedo-
vala KPD Stane Petrovič Hajdina. Že 
drugi mandat je podpredsednica ZKD 
občine Hajdina. 
Zahvali pa sta bili podeljeni tudi KD 
Valentin Žumer Hajdoše in MePZ dru-
štva žena in deklet Gerečja vas. KD 
Valentin Žumer Hajdoše spada med 
mlajša društva v občini Hajdina, saj 
deluje od leta 1999. V okrilju društva 
deluje več sekcij, ki so zelo aktivne. 
Najprepoznavnejši so Štajerski frajto-
narji, ki so s svojimi nastopi ponesli 
ime Hajdoše in občino Hajdina širom 
Slovenije in tudi v tujino.
MePZ Društva žena in deklet Gerečja 
vas deluje že 10 let. Pod vodstvo diri-
genta Petra Krajnca prepevajo na pri-
reditvah v domači vasi, občini Hajdina 
in tudi drugod po Sloveniji. S svojim 
petjem popestrijo mnoge prireditve.

Tekst in foto: Tanja Furek

Prireditev ob kulturnem prazniku

Na predvečer slovenskega kulturnega praznika je v gasilskem domu Hajdoše potekala 
prireditev ob kulturnem prazniku, ki sta jo organizirala ZKD občine Hajdina in občina 
Hajdina. Večer je bil poleg spomina na našega največjega pesnika Franceta Prešerna 
posvečen tudi 100-letnici rojstva Valentina Žumra, kulturnega ustvarjalca iz Hajdoš.

Prejemniki priznanj in zahval s predsednico ZKD občine Hajdina Hildo Bedrač (skrajno 
levo) in podžupanoma, Andrejem Tkalcem in Francijem Mlakarjem (v sredini od zadaj).
Med letošnjimi dobitniki priznanj pa so (od leve): Alfonz Strnad (KD Hajdoše, Štajerski 
frajtonarji), Marija Miklaužič (MePZ društva žena in deklet Gerečja vas), Janez Vidovič, 
Nataša Štumberger, Andrej Gornik, Ida Markež.

MePZ  društva žena in deklet Gerečja vas.

Vroča ljubezen hajdinskih 
gledališčnikov

Dramska sekcija KPD Stane Petrovič Hajdina v novi gledališki sezoni 
znova preseneča. Po lanski uspešnici domače predstave, ki jo je prav 
tako spisala Ida Markež, v tej sezoni hajdinski gledališčniki navdušujejo 
s komedijo Vroča ljubezen.

Prvi odmerek vroče ljubezni je ekipa 
z gledalci delila na premieri 27. ja-
nuarja, do sredine februarja pa še na 
kar nekaj ponovitvah na domačem 
gledališkem odru. Sicer pa je to lah-
ko tudi prijeten uvod v praznovanje 
100-letnice društva, ki bo prihodnje 
leto 2013. Občinstvo na Hajdini je bilo 
zelo navdušeno nad dinamično igro 
igralcev, ki so jim vloge kot pisane 
na kožo, navdušenja pa je veliko tudi 
zato, ker je tekst zabaven, aktualen in 
vzet iz vsakdanjega življenja. 

Ida Markež, tudi režiserka predsta-
ve: »S teksti za ljubiteljske gledališke 
skupine je križ in malo je takih, ki so 
primerni za postavitev na naše ama-
terske gledališke odre, pa še denarja 
za odkup avtorskih pravic nam obi-
čajno zmanjka. Igralci so se tokrat 
v predstavi Vroča ljubezen zelo po-
trudili in tako, kot smo si zastavili, je 
tudi uspelo. Ko sem pisala besedilo za 
predstavo, sem v bistvu že pisala tekst 
za ljudi - igralce in sem malo že vede-
la, kdo bo kaj igral. 

Ideje za predstavo sem črpala iz vsak-
danjega življenja, povsod jih je dosti, 
to se sliši, če greš na kavo, klepet s pri-
jateljicami, skratka poslušam, vsrka-
vam in potem nekaj nastane. Skupaj z 
igralci smo se tudi odločali kakšen ko-
nec bomo naredili in odločili so se za 
srečen konec. S tem smo ljudem želeli 
sporočiti, da se da premagati tudi te-
žave te vrste in potem normalno žive-
ti naprej.«

Sanja Muršec: »V predstavi sem uži-
vala. Zdi se mi resnična in povsem 
vsakdanja, zato jo priporočam tudi 
drugim. Igralski tim je odlično izpeljal 
svojo nalogo, če seveda upoštevamo, 
da sta bila dva od štirih igralcev prvič 
na našem odru. Oba sta pozitivno pre-
senetila. Dramski ekipi želim, da svoje 
delo še naprej tako dobro nadaljuje-
jo.«

Mateja Tomašič: »Vzdušje v gledališki 
ekipi je enkratno. Vaje in priprave na 
predstavo so bile zelo naporne, saj 
smo se dobivali tudi štiri in petkrat na 

teden, zdaj ko pa je vse že za nami, pa 
je super. Občutki so enkratni, dobro 
smo speljali. Z Marinom Ceškom sva 
bila prvič skupaj na odru, in ker se po-
znava že od prej, sva se dobro, odlično 
ujela. 
Sicer pa vroča ljubezen tudi zares ob-
staja v našem življenju. V vroči ljube-
zni so združeni dobri občutki, želja, 
da si z nekom kar naprej, da si ga želiš 
videti, slišati.«

Marino Cešek: »Da sem na Hajdini v 
gledališki skupini, je zgolj slučaj in kri-
va je bila lanska trgatev. V preteklosti 
sem že imel malo želje, da bi igral v 
kakem amaterskem gledališču, razmi-
šljal sem tudi o Šentjakobskem, ki pa 
je bil zame prezahteven. Odločil sem 
se, da poskusim in občutek na odru je 
odličen. V to vlogo se mi ni bilo težko 
vživeti, morda malo tudi zato, ker sem 
imel lastne ideje o tem, kako naj bi 
mož bil malo hinavski, saj na eni strani 
želi obdržati ženo, na drugi … Mislim, 
da mi je kar uspelo biti Peter na dveh 
tirih. Pri kakšni komediji pa bi s hajdin-
skimi gledališčniki še sodeloval.«

Besedilo in foto: Tatjana Mohorko

Igralska zasedba z režiserko in avtorico teksta Ido Markež ter ostalo gledališko ekipo 
na večer premiere, ki je občinstvo zelo navdušila. Z nekaj izbranimi besedami zahvale 
in šopki rož pa se je gledališčnikom zahvalila tudi Sanja Muršec iz KPD Hajdina.

Utrinek iz zanimive hajdinske gledališke 
predstave.

Z VROČO LJUBEZNIJO VAM 
POSTREŽEJO:
Mateja Tomašič (Barbara), Marino 
Cešek (Peter), Katja Rudolf (Jani-
ka), Katja Markež (Marta).
Avtorica besedila in režiserka je 
Ida Markež, v vlogi drugih sode-
lavcev pa sta še Cvetka Vratič in 
Andreja Trop Cešek.

MPZ PGD Hajdoše, ki ga je leta 1974 usta-
novil Valentin Žumer iz Hajdoš.



14 15

Februar 2012 Februar 2012

Župana in njegovo družino so mladi 
pevci – koledniki obiskali na njego-
vem domu v Hajdošah in s pesmijo  
ter trikraljevsko zvezdo razveselili 
prav vse, ki so jim tistega zimskega 
večera z veseljem prisluhnili. Za pri-
hodnje leto so že dobili povabilo, si-
cer pa so koledniki obiskali še mnoge 
dobre ljudi in jim s pesmijo polepšali 
praznični večer.

Besedilo in foto: TM

Iz Matejevega evangelija izvemo, da 
so trije modri možje v Jeruzalem pri-
šli iz Vzhoda. Sledili so zvezdi in našli 
novorojeno dete, kateremu so v dar 
prinesli zlato, kadilo in miro.
Število modrih in njihova identiteta 
se je skozi zgodovino spreminjala. Po 
nekaterih opisih njihovih noš bi lahko 
prišli iz Arabije ali Perzije.
Simbolično naj bi trije kralji predsta-
vljali tri človekove starostne dobe. 
Temu primerno so prinesli tudi da-
rove: Miha kot najstarejši je daroval 
zlato, ker je Mesija Jezus kralj, Gašper 
kadilo, ker je Mesija bog, in najmlajši 
Boltežar miro, ker je Mesija človek. Do 
danes so se obdržale srednjeveške 
podobe treh kraljev, in sicer prvega 
kot starca, drugega kot moža in tretje-
ga kot temnopoltega kralja.
Zanimiva je tudi razlaga astronomov, 
ki nam vedo povedati, da je na nebu 
ozvezdje treh kraljev. To so tri zvezde 

v ravni liniji. V noči iz 24. na 25. de-
cember te tri zvezde kažejo na mesto, 
kjer bo sonce vzšlo naslednje jutro in 
s tem prikazujejo simboliko rojenega 
Jezusa, rojene luči. 
TRADICIJO OHRANJAJO TUDI UROŠ, 
SANDI IN DANILO
Pri nas je še vedno živa tradicija, da 
na predvečer treh kraljev možje hodi-
jo od hiše do hiše, oblečeni v kralje, s 
sabo nosijo zvezdo in pojejo trikralje-
vsko pesem.
Tudi letos so se ohranjanja tradicije 
lotili Uroš Sagadin, Sandi Potočnik 
in Danilo Jeza. Za tri kralje se zbirajo 
že vrsto let zapored. Najdlje od njih 
je zaprisežen tej tradiciji ravno Uroš, 
ki je letos prepeval že 15. leto zapo-
red. Pravijo, da jih ljudje z veseljem 
sprejmejo oziroma jih vsako leto že 
nestrpno pričakujejo. Zelo težko je 
obiskati vse tiste, ki bi jih želeli v eni 
sami noči. Škoda je, da se lahko tri-

kraljevska pesem poje samo eno noč, 
tako da morajo biti na svoji poti zelo 
hitri in pazljivi, da koga ne izpustijo. 
Tradicija je takšna, da trije kralji pride-
jo pred vhodna vrata in začno prepe-
vati trikraljevsko pesem. Na povabilo 
hišnega gospodarja vstopijo, spijejo 
kakšen čaj, da se malce pogrejejo, po-
nekod tudi kaj prigriznejo. Na vhodna 
vrata napišejo 20*G+M+B*12  in zaže-
lijo obilo blagoslova, medsebojnega 
razumevanja in sreče v letu, ki prihaja. 
Naši trije kralji so mi zaupali, da imajo 
vsako leto več tistih, ki jih pričakujejo, 
le noč je še vedno enako dolga. Sami 
bi z veseljem poklepetali še dlje, toda 
njihova pot je še dolga in naporna. 
Kredo pa so že pred leti zamenjale na-
lepke, saj ima le še redko kdo vhodna 
vrata iz lesa, ki so ga zamenjali umetni 
materiali.

Tanja Furek

»Posnele smo jo pod vodstvom Rada 
Škrjanca, v decembrskem prazničnem 
času. Zato so tudi naša oblačila na 
ovitku svečana, za razliko od prejšnjih 
let, ko smo bile v prazničnih oblekah 
iz starih časov, teh, ki jih imamo nocoj 
in so nam še vedno prav,« je pojasnila 
sedanja vodja skupine Marija Kolarič, 
ki je »funkcijo« prevzela za dolgoletno 
zbirateljico besedil in pogosto tudi av-
torico tekstov Julijano Gvozdarevič.  O 
pevkah: Reziki Filipaja, Dragici Meglič 
ter Andreji Purg, ki poleg Julijane in 
Marije že 15 let skrbijo za ohranjanje 
pevske dediščine tega okolja, je pred-
sednica KD Skorba Renata Gabrovec 
povedala: 
»Kasetam in zgoščenkam: To je vese-
lje Štajerca iz leta 1999, Tam doli na 
polju, iz leta 2003 in Hišica ob poto-
ku, posneti leta 2006, so naše pevke 
dodale še CD, na katerem je 14 novih 
pesmi, ki gredo lepo v uho. V zadnjih 
letih so še izboljšale svoje petje, v svo-
je in v zadovoljstvo poslušalcev.«
»Glasbo imamo rade«, pravijo pojoče 
žene iz Skorbe. »Petje je priložnost, da 
se človek odtrga od vsakdanjih skrbi 
in si širi obzorje tudi na področju lepe-

ga.« Za njihovo delo so prejele srebr-
ne in eno bronasto Gallusovo značko, 
ki jih je podelila predstavnica Javne-
ga sklada za kulturne dejavnosti Silva 
Kajtezovič.   
Dolgoletni predsednik KD Skorba, 
Ivan Ogrinc, sedaj podpredsednik, ki 
je idejni oče pevske skupine, rojene 5. 
decembra leta 1996, in tudi pobudnik 
za izdajo zgoščenk, se je v svojem 
pozdravnem govoru spomnil prvih 
začetkov, ko je začela z delom tudi 
dramska skupina v Skorbi. Prav go-
tovo je on najbolj ponosen na svojo 
žensko pojočo delegacijo, ki jo je vsa 
leta usmerjal pri njihovem delu. Pevke 
se te njegove zasluge s hvaležnostjo 
zavedajo, občinstvo v dvorani pa ga je 
nagradilo z dolgim aplavzom. 
Občinska svetnica Hilda Bedrač, seda-
nja predsednica ZKD Hajdina, je pev-
kam zaželela tudi v prihodnje veliko 
novih pesmi in se jim zahvalila za nji-
hovo dosedanje aktivno delo.
JUBILEJ PROSLAVILE 
S PEVSKIMI PRIJATELJI
V poldrugi uri pevsko obarvanega 
programa so se gostiteljicam na odru 
pridružili Ljudski pevci Trta iz Zavrča, 
pri katerih so najprej gostovale in so 
pred petnajstimi leti na odru prema-
gale prvo tremo. Oboje je tamkajšnje 
občinstvo lepo sprejelo in njihove 
vezi so se vsa leta utrjevale. Prav tako 
je z Ljudskimi pevci iz Cirkulan, ki so 
tudi prišli in zapeli, takoj za njimi pa so 
se predstavile Ljudske pevke KD Sta-
ne Petrovič iz Hajdine, ki so pod vod-
stvom Marte Sitar pred tremi meseci 
praznovale svoj 15. jubilej.
Julijana, ki je iz svojih rojstnih Haloz 
prinesla poln cekar besedil, in njene 
pevske družabnice iz Skorbe, so v mi-
nulih letih veliko nastopale po različ-
nih krajih po Sloveniji. V Križevcih pri 
Ljutomeru so spoznale pevke iz Vučje 
vasi, ki so se rade odzvale njihovemu 

povabilu. Najstarejši Hajdinčan, 92-le-
tni Maks Kampl, je na oder pripeljal 
Ljudske pevce KUD Stane Petrovič s 
Hajdine, Jože Dernikovič pa je, kot 
običajno, pevsko poveljeval Moške-
mu pevskemu zboru Prostovoljnega 
gasilskega društva Hajdoše. Ker Skor-
bljanke rade hodijo V Kicar na špricar 
(naslov pesmi, ki jo je napisala Rezika 
Filipaja, op. avt.), so jim njihove obiske 
tokrat vrnili Ljudski pevci iz Kicarja, ki 
so s seboj prinesli svoja domača glas-
bila in udarili takt tudi za kasnejši ne-
uradni del večera, ko je v dvorani še 
lep čas odmevala slovenska ljudska 
pesem. 
PEVKE SO SE ZAHVALILE 
ZA PODPORO IN POMOČ
Pevke imajo poleg moralne tudi fi-
nančno podporo svojih prijateljev, ki 
so se jim ob  15-letnici javno zahva-
lile: Občina Hajdina, Zveza kulturnih 
društev Hajdina, Vaški odbor Skorba, 
Trgovina Bukvica, Milan in Silva Bro-
dnjak, Gostilna Čelan, Kmetija Meglič, 
Danilo Leljak, Franc Mlakar, Franc Škri-
la, Tiskarna Ekart, Ivo in Helena Ma-
linger, Miran Galun, Damijan Meglič, 
Silvestra Brodnjak in verjetno še kdo 
so tisti, ki cenijo njihovo delo in jim 
radi pomagajo v denarni ali kaki dru-
gi obliki pri izvedbi njihovih kulturnih 
projektov. 
Marija Kolarič se je zahvalila pevkam, 
ki so nastopale s skupino v prvih (Joži-
ca Škrila in Marija Gregorec) in zadnjih 
letih (Renata Gabrovec ter Slavica Čre-
šnik) ter jim izročila pisne zahvale. 
Po čestitkah sodelujočih skupin in za-
hvali predsednika VO Skorba Iva Vo-
grinca se je dogajanje preselilo v dvo-
rano in združilo vse, tiste s posluhom 
in nas, ki imamo radi domačo pesem 
in besedo.

Tekst in fotografija: Silvestra Brodnjak

Slovenka sem - četrta zgoščenka Ljudskih pevk KD Skorba

Prva februarska sobota je dodobra napolnila dvorano Doma krajanov v Skorbi, kjer so Ljudske pevke  KD 
Skorba na »babjem pušnšanku« predstavile svojo najnovejšo, že četrto zgoščenko z naslovom Slovenka sem.

Po tem, ko je predstavnica Javnega skla-
da za kulturne dejavnosti Silva Kajtezovič 
podelila srebrne Gallusove značke (bro-
nasto si je prislužila Slavica Črešnik, ki za-
radi bolezni ni mogla sodelovati pri izdaji 
in predstavitvi zadnje zgoščenke), so Ma-
rija Kolarič, Dragica Meglič, Andreja Purg, 
Rezika Filipaja in Julijana Gvozdarevič 
zapele še nekaj pesmi iz najnovejšega re-
pertoarja.

Praznik Svetih treh kraljev

Sveti trije kralji je krščanski praznik, ki ga praznujemo 6. januarja. Pra-
znujemo spomin prihoda treh kraljev, Gašperja, Mihe in Boltežarja, ki so 
se prišli pokloniti novorojenemu Jezuščku in mu prinesli vsak svoje da-
rilo. Sv. trije kralji so razglasili novico o Jezusovem rojstvu in zato se ta 
praznik v Cerkvi uradno imenuje Gospodovo razglašenje. Trije kralji Sandi Potočnik, Danilo Jeza in 

Uroš Sagadin.

Sveti trije kralji obiskali tudi župana

Praznik Svetih treh kraljev, ki ga obeležujemo 6. januarja, je eden izmed 
praznikov božičnega sklopa, praznujemo pa ga s prihodom treh kraljev, 
Gašperja, Mihe in Boltežarja.  Prihod Svetih treh kraljev je na predvečer 
praznika dočakal tudi hajdinski župan mag. Stanislav Glažar.

Marsikje v Sloveniji in Evropi je v 
času okoli praznika Svetih treh kra-
ljev oz. Gospodovega razglašenja, 
razširjen običaj, da po hišah ho-
dijo skupine kolednikov in sv. trije 
kralji, ki pojejo značilne koledniške 
pesmi, oznanjajo veselo vest, da 
se je v Betlehemu rodil Kristus  in v 
današnjem času zbirajo darove za 
potrebe misijonov. Sveto pismo pri-
poveduje, da so modri prinesli dra-
gocene darove zlata, kadila in mire, 
tako koledniki simbolično vabijo k 
darovanju tudi druge ljudi.

Sveti trije kralji so bili Lovro, Luka in Si-
mon. S koledniško pesmijo so na predve-
čer praznika svetih treh kraljev razveselili 
tudi župana Glažarja in njegovo družino.
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Pa začnimo prešerno po Prešernu. V 
obdobju od decembre do danes smo 
poskrbeli za užitke na snegu, saj so 
šestošolci opravili tečaj smučanja v 
zimski šoli v naravi. Gostil jih je smu-
čarski center Jakec na Treh kraljih. To 
smo preverili še na zimskem špor-
tnem dnevu in na regijskem tekmova-
nju v smučanju, kjer se je Žan Merc (9. 
r.) uvrstil na državno tekmovanje.  Še 
vedno smo dobri šahisti, udeležili smo 
se tekmovanja v judu, literati pa so se 
pomerili na Cankarjevem tekmova-
nju. Tretja triada se je srečala z možno-
stjo šolanja in poklicnimi usmeritvami 
na tržnici poklicev, ki jih v sklopu teh-
niškega dneva organiziramo ob pred-
stavitvi srednjih šol iz širšega področja 
SV Slovenije. Veliko pozornosti smo 
posvetili prometu. Predajali smo se 
likovnemu in literarnemu ustvarjanju. 

Gostili smo gospodinje iz občine Haj-
dina, ki nas vedno presenetijo z do-
brotami. Ob slovenskem kulturnem 
prazniku pa nas je prevevala misel na 
našo samobitnost, na prehojeno pot, 
ki nam jo je začrtal že Trubar, na lju-
di, ki nosijo v sebi neverjetno ustvar-
jalno bogastvo, ki jih nenehno sili k 
umetniški izpovedi. A redki med njimi 
zmorejo nakopičene zaklade preobli-
kovati v umetniške prispodobe, redki 
med njimi znajo tako kritično in hkra-
ti s takim zanosom poseči v svoj čas, 
kot je to s svojimi pesnitvami uspelo 
Prešernu. Morda se danes najde tudi 
»Kdo«, ki »zna noč temno razjasnit, ki 
tare duha!« Prešeren je ob tem v Pev-
cu razmišljal še: »Kako bit' hočeš poet, 
pa ti pretežko je v srcu nosit al' pekel 
al' nebo!«

Spomin na tisti čas bi nas lahko prežel 
z upanjem, da zmoremo. A brez kul-
turnega poslanstva? Naša ravnateljica 
se je zamislila nad besedo kultura in 
njeno sporočilnost posredovala vsem 
nam.

SH

Praznik zaljubljencev

Ena izmed zgodb o Valentinu pripo-
veduje o tem, da je Valentin živel v 3. 
stoletju in je bil zaprt zaradi krščan-
ske vere. Zaljubil se je v slepo hčer 
svojega paznika. V znak ljubezni ji je 
pošiljal pisemca in pisal pesmi (od 
tod običaj pošiljanja verzov in pisem 
za valentinovo). Valentin ji je s svojimi 
priprošnjami povrnil vid. Zato je vsa 
njena družina prestopila v krščansko 
vero, vendar Valentinu kljub temu ni 
bilo prizanešeno.

»VALENTIN PRINESE KLJUČE 
DO KORENIN«  
Sv. Valentina pri nas poznamo že dol-
go, ampak ne v povezavi z dnevom za-
ljubljencev. Sv. Valentin goduje 14. fe-
bruarja, takrat je po starem kmečkem 
koledarju prinesel ključe do korenin 
in so mu zato pravili prvi spomladin. 
Valentin vreže prvo trto, ponekod pa 
se začne tudi delo na vrtovih. Poleg 
tega pa je marsikomu tudi znano, da 
se na ta dan, poleg Gregorjevega, 
ptički ženijo. Stari rek pravi, da mora 
tisti, ki želi videti ptičjo ženitev, bos do 
grmovja. Čeprav je na ta dan ponava-
di še kar precej mrzlo.
VOŠČILNICE, SRČKI, CVETJE, 
ČOKOLADA …
Valentinovo je dan, ko si zaljubljenci 
izkazujejo svojo ljubezen in naklo-
njenost. Ljudje, ki se imajo radi, si po-
klanjajo majhna darila, kot so cvetje, 
voščilnice, čokolade … Vendar bistvo 

valentinovega ni v obdarovanju, am-
pak v tem, da ljubljenim osebam po-
vemo, da jih imamo radi, in da smo 
hvaležni, ker so del našega življenja. 
Pa naj ne bo samo valentinovo tisti 
dan, ko povemo in pokažemo par-
tnerju, družini in prijateljem, da jih 
imamo radi. Zakaj ne bi storili kakšne 
romantične geste tudi kdaj čez leto. 
Ne rabimo razloga, da gremo na prije-
tno večerjo v dvoje, da se drže za roke 
sprehajamo po naravi, ali da ženo ozi-
roma moža na čisto navaden dan pre-
senetimo z rožico ali s čokolado. Res 
pa je, da nas valentinovo malce pre-
budi iz našega vsakdana in nas sko-
rajda prisili, da kupimo kakšno malen-
kost in presenetimo svoje ljubljenje.  
Torej bodimo pozorni in se imejmo 
radi skozi vse leto, za valentinovo pa 
poskusimo biti še malce bolj izvirni, 
domiselni in romantični. 

Pripravila: Tanja Furek

Valentinova

Za nekoga …
Nikoli zapisano,
nikdar izrečeno,
bila sta le kratek
pogled in dotik.

Bila sta od nekdaj
in bosta za vedno,

ujeta v času
ta pogled in dotik.

ki ve od koga …

Utrinki iz osnovne šole Hajdina

Lana Varžič in Lovro Pišek Svenšek sta ob 
»Prešernu« Gašperju Mlakarju podoži-
vljala »njegovo« pesem Od železne ceste.

NAGOVOR RAVNATELJICE 
OB KULTURNEM PRAZNIKU

Pozdravljeni sodelavci, drage učenke, 
dragi učenci!
Spet je pred nami kulturni praznik in 
spet imamo priložnost za premislek o 
tem, kaj kulturni praznik sploh pomeni. 
Je samo obletnica smrti našega naj-
večjega slovenskega pesnika Franceta 
Prešerna, ki nam je zapustil tako boga-
to pesniško zakladnico ali pa je ta pra-
znik namenjen še čemu?
Verjamem, da vsak izmed vas ve, kaj 
pomeni biti kulturen. Predvidevam, da 
bi vsi rekli, da je kulturen tisti, ki se zna 
kulturno obnašati. Kakšno pa je kultur-
no obnašanje? In spet boste vsi rekli,  da 
je to obnašanje, ki je lepo in je tudi vsem 
všeč. Če bi sedaj naštela nekaj dejanj, bi 
vsi natančno vedeli, katera so kulturna 
in katera ne.
Lansko leto, če se še spomnite, sem vam 
povedala, da beseda kultura izhaja iz 
besede kul in tura, kar pomeni, da je ti-
sti, ki je kulturen, tudi kul.
In vi ste? Ali pa tudi ne. Veste, dragi 
učenci in učenke, danes je kar težko biti 

kulturen, ko je svet napolnjen s toliko 
nekulturnimi stvarmi,  ki jih vsak dan 
lahko vidimo. Odrasli kažejo otrokom 
tudi nekulturna dejanja. In življenje je 
zaradi tega velikokrat do nekaterih kru-
to, težko in nepravično. 
Ampak veste kaj? Ob vsem tem si želim, 
da bi vi delali drugače. Vem, da vsak 
izmed vas čuti, kaj je kulturno in vsak 
lahko dela in živi kulturno, če tako želi. 
Verjamem v to, da ste lahko vi tisti,  ki 
lahko spremenite ta svet v svet, ki je lah-
ko tudi bolj pravičen, lepši.
In kako začeti? Nič ne gre samo od sebe 
in ne naenkrat, ampak korak za kora-
kom bomo vsi skupaj zmogli. Če bomo 
znali že v šoli drug drugega pozdraviti, 
se primerno obnašati v šolski jedilni-
ci in na šolskem avtobusu, pri pouku, 
spoštovati učitelje in sošolce, smo že na 
dobri poti, da spremenimo ta svet na 
boljše. 
Nekdo od vas bi gotovo rekel, da je kul-
turno tudi to, da beremo. Letos na šoli 
izvajamo projekt bralna pismenost. Z 
njim bi želeli spodbuditi vaše delo na 
področju branja in pisanja. Če danes 
znamo dobro brati, razumeti prebrano 

in dobro pisati, smo gotovo kul. Veste 
koliko ljudi ostaja v svetu brez možno-
sti, da bi se brati in pisati naučili. Vi ima-
te to možnost. In če boste tukaj vztraj-
ni in pogumni in delali za to, da bi bili 
dobri bralci in pisci, vam bo to gotovo v 
življenju zelo koristilo. 
Ampak tukaj je spet vprašanje, ali je vse, 
kar beremo in o čemer pišemo, kultur-
no? Vedno ne. Zato moramo biti kritični 
bralci. Da pa to postanete, imate tudi v 
šoli za to veliko priložnost. O prebranem 
se lahko pogovarjate z učitelji, s sošol-
ci, starši in tistimi, ki vas vsakodnevno 
spremljajo na poti v deželo branja.
In za konec vam želim, da prijetno pre-
živite jutrišnji kulturni praznik, in da 
naredite tudi kakšno kulturno dejanje. 
Pa ne samo jutri. Tudi naslednje dni. Še 
veste, kako lahko spremenimo svet?
Naredimo vsaj eno prijazno dejanje na 
dan. Bomo zmogli?
     

Ravnateljica Vesna Mesarič Lorber

Ogrel je naša srca, narisal nasmeh na 
ustnice in privabil solze v oči. Tradicio-
nalni božično-novoletni koncert, ki je 
potekal 26. 12. 2011 v Skorbi, v orga-
nizaciji KD Skorba, je bil res posebno 
doživetje. 
Prisluhnil smo lahko odličnim glasbe-
nim gostom. Poleg domačih ljudskih 
pevk iz Skorbe je nastopil tudi ženski 
učiteljsko-vzgojitelji pevski zbor OŠ 
Hajdina. Z nežnimi in čudovitimi gla-
sovi nas je presenetil mladinski pevski 
zbor Allegro, v katerem so združeni 

mladi pevci iz Ptuja in okolice, delu-
jejo pa pod vodstvom zborovodkinje 
Jasne Drobne. Dobršni del koncerta 
pa so nas navduševali tamburaši iz 
Majšperka z glasbenimi gosti. Tambu-
raški orkester iz Majšperka, ki deluje 
pod vodstvom dirigenta Draga Klei-
na, sodi v sam vrh tamburaške glasbe 
v Sloveniji. Leta 2006,  2007 in 2008 
so na državnih tekmovanjih prejeli 
srebrna priznanja, leta 2009 pa jim je 
končno uspelo, usvojili so namreč zla-
to odličje na državnem tekmovanju v 

Semiču. Slišali smo vse od tambura-
ške glasbe, klasične glasbe do moder-
nih glasbenih del. Že tako  odličnemu 
orkestru, so piko na i dodali solisti. Za-
pela sta  operna pevca Sergej Rupreht 
in  Petra Turk Rupreht, ki smo ju lahko 
slišali tudi v duetu, ter pevka, ki poje z 
dušo in srcem, Ana Karneža.
Zbrane goste sta nagovorila predse-
dnica KD Skorba Renata Gabrovec in 
župan občine Hajdina mag. Stanislav 
Glažar. Koncert pa je bil posvečen tudi 
državnemu prazniku, dnevu samo-
stojnosti in enotnosti, ki ga praznuje-
mo 26. decembra.
Koncert se je končal s slavno božič-
no pesmijo, ki že mnogo let združuje 
ljudi po vsem svetu. In pesem je zdru-
ževala tudi v Skorbi, saj so vsi gostje 
in nastopajoči skupaj s Tamburaškim 
orkestrom zapeli Sveto noč.

Tanja Furek
Foto:  Silvestra Brodnjak

Božično-novoletni koncert v Skorbi ogrel naša srca
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Prešeren

Mož bil je reven,
bogatih besed.

To bil je Prešeren,
vsak spozna ga spet.

Okrog pesmi in Julije 
se je življenje vrtelo;
a prvo nepriznano,

drugo je bolelo.

Bil je mojster besed,
pravi virtuoz,

pisal je pesmi spet in spet,
nihče mu ni bil kos.

Otroci so ga fig-fig klicali,
mnogi ljudje že ga poznali,

a šele po smrti
so ga spoštovali.

Gabi Štumberger, 8. a 

Otroški pevski zbor je ob spremljavi kitare (Marjeta Horvat) počastil kulturni praznik 
tudi s pesmijo Nikoli slabe volje. Zborovodkinja Marija Meklav. Foto: Žiga Glažar

Potovanje do najlepše rože

Nekega sončnega dne mi  je bilo 
dolgčas. Ležala sem na postelji in 
naenkrat sem si zaželela, da  bi se  
odpravila v ČUDEŽNI  VRT. 
Mamo sem vprašala, če mogoče 
pozna  kakšno  pot, ki bi  me pri-
peljala do čudežnega vrta. In res, 
poznala je pot in mi jo povedala. 
Ko sem jo slišala, mi je pot bila zelo 
všeč. In odpravila sem se. Najprej 
sem odšla  na travnik. Tam je bilo 
jezero in skočila sem v njega. Mora-
la sem odplavati na dno jezera  in 
tam so bila vrata. Odprla sem jih in 
zagledala sem čudežni vrt. Vstopila 
sem in v njem sem zagledala naj-
lepšo rožo. 
To rožo bi seveda jaz imela doma, 
ampak za njo ne bi vedela skrbeti, 
zato sem jo pustila tam v čudežnem  
vrtu.
                                                                                                                 

Larisa Toš, 5.b

Potovanje do najlepše rože

Nekega jutra sem se odločila, da grem iskati rože, saj jih zbiram že tri leta.
Tako sem odšla v gozd in našla še dve cvetlici, ki jih še nisem imela. Nato pa 
sem zagledala rožo,  ki se mi je zdela zelo nenavadna. Hotela sem jo odtrgati, 
ampak komaj sem se je dotaknila, že so se pokazala najlepša zlata vrata, kar 
sem jih videla. Odprla sem jih in za vrati se je prikazal še najlepši vrt, poln rož. 
Bil je kot nalašč zame. Šla sem čez vrt in spotoma  nabrala zelo veliko rož. Ko se 
je vrt bližal koncu, sem zagledala še dva vrtova polna rož. Oba sta bila manjša 
od prvega in tretji od drugega. Tudi zdaj sem nabrala dosti cvetlic. Na koncu 
tretjega vrta je bil najmanjši vrtec in na njem najlepša roža, kar sem jih videla. 
Bila je sama in odtrgala sem jo za svojo zbirko. Z rožo v roki sem se kar naen-
krat prikazala v gozdu in vrnila sem se domov. 
Tako sem se še dolgo spominjala dneva, ko sem našla toliko rož in še najlepšo, 
kar jih je videlo človeško oko.

                                                                                                         Anja Molnar, 5.b    

Kam po končani osnovni šoli?
Izbira poklicne poti je zahtevno deja-
nje za odraslega človeka. Marsikateri 
devetošolec pa  je postavljen pred 
težko odločitev, kje naj nadaljuje iz-
obraževanje po končani osnovni šoli.
Osnovnošolci in mladostniki imajo 
pogosto svojstveno predstavo o po-
klicih. Informacije pridobivajo iz me-
dijev, od prijateljev, svoje dodajo izku-
šnje in pričakovanja staršev. Včasih je 

težko dati na skupni imenovalec pri-
čakovanja otrok, njihove želje, intere-
se, sposobnosti ter izbrati zahtevnost 
srednješolskega programa. V osnovni 
šoli si pridobijo temeljna znanja za 
nadaljnje izobraževanje, osnovne in-
formacije o poklicih in srednjih šolah. 
Učencem in staršem predstavimo, kje 
še najdejo dodatne informacije. Zave-
damo se, da je to le začetni korak pri 
poklicni karieri vsakega posameznika. 

Zato so dobrodošle informacije, izku-
šnje, ki si jih učenci pridobijo neposre-
dno.
10. januarja smo na OŠ Hajdina orga-
nizirali TEHNIŠKI DAN, ki je bil name-
njen neposrednemu seznanjanju  s 
poklici, s srednjimi šolami in progra-
mi, ki jih izvajajo. 
Učencem 7., 8. in 9. razreda so se v 
enournih delavnicah predstavili: Elek-
tro računalniška šola Ptuj, Biotehniška 
šola Ptuj, Živilska šola Maribor, Gimna-
zija in srednja kemijska šola Ruše, Pro-
metna šola Maribor, Biotehniška šola 
Maribor, Talum Kidričevo in Univerza 
v Mariboru – FERI, laboratorij za ener-
getiko. Učenci so uživali ob neposre-
dnih poskusih, izdelovanju praktičnih 
predmetov, zelo so pritegnile njihovo  
pozornost nazorne predstavitve pro-
fesorjev in dijakov. Vsak učenec se je 
lahko preizkusil v treh delavnicah.

Od 16.00 do 17.30 pa je bila v šolski 
telovadnici TRŽNICA POKLICEV. Učen-
ci 7., 8. in 9. razreda so  se skupaj s 
starši ustavili na osemnajstih stojni-
cah, kjer so dobili dodatne zanimive 
informacije  tudi s slikovnim materia-
lom. Predstavili so se: Srednja gradbe-
na šola Maribor, Živilska šola Maribor, 
Gimnazija Ormož, Gimnazija Ptuj, Bi-
otehniška šola Ptuj,  Strojna Šola Ptuj,  
Elektro računalniška šola Ptuj, Eko-
nomska šola Ptuj, Prometna šola Mari-
bor, Srednja zdravstvena šola Maribor, 
Srednja šola za gostinstvo in turizem 
Maribor, Srednja šola za oblikovanje 
Maribor, Lesarska šola Maribor, Gim-
nazija in srednja kemijska šola Ruše, 
Biotehniška šola Maribor, Šolski cen-
ter Rogaška Slatina, Ljudska univerza  
Ptuj in Talum Kidričevo.
Devetošolci so bili že na informativ-
nem dnevu, tako da bo izbira srednje 
šole, kamor se bodo vpisali v mesecu 
marcu, lažja. Učenci, ki jih takšna od-
ločitev čaka v prihodnosti,  pa so do-
bili začetne izkušnje in informacije,  ki 
jih  bodo nadgrajevali.

Irena Vodušek, 
šolska svetovalna delavka

Naši učenci in njihovi starši so se lahko poučili, kaj jim nudi praktičnega posamezna 
šola, kamor bi po zaključku devetletke tudi želeli. Foto: A. Novak 

Zanimivo je bilo predvsem poslušati srček malih živali. Anja Deželak si je nadela prave 
slušalke in ob pomoči učencev Biotehniške srednje šole Ptuj to doživela v živo. 
Foto: A. Novak

Dramatizacija Lepe Vide je v 4. b razredu nastajala ob mentorstvu razredničarke Mar-
jete Horvat. Foto: Ž. Glažar
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Raziskovali smo zgodovino
10. 11. 2011 smo na OŠ Hajdina gostili 
Društvo žena in deklet občine Hajdi-
na. Ogledali smo si tudi prvi mitrej na 
sp. Hajdini pri Zupaničevih. Gospa Jel-
ka nam je razkazala ostanke rimskega 
svetišča. Po ogledu smo se odpravili 
v šolo, kjer so nas pričakale gospodi-
nje iz Hajdine. V eni izmed učilnic na 
šoli so nam pripravile zeliščni namaz. 
Vsi smo z veseljem pojedli ta izvrsten 
namaz. S polnimi trebuščki smo se 

odpravili v gospodinjsko učilnico, kjer 
nas je čakala še ena dobrota. Na mizi 
so nas čakali dateljni, ki smo jih na-
polnili z orehovim nadevom. Ena od 
gospodinj nam je povedala, kako se 
naredi orehov nadev. Potem smo si v 
učilnici drugega razreda ogledali slike 
o Rimljanih. Po ogledu smo se odpra-
vili nazaj v gospodinjsko učilnico. Tam 
so nas čakali v medu ocvrti dateljni. Z 
veseljem smo jih pojedli. Za presene-
čenje so poskrbele učiteljice, ki so se 

oblekle v Rimljanke. Gospodinje so za 
nagrado dobile zapestnice, ki smo jih 
naredili učenci. Nato smo se fotogra-
firali z gospodinjami in Rimljankami. 
Zahvaljujemo se družini Zupanič ter 
gospodinjam iz občine Hajdina, ki so 
nam s svojim obiskom razširile naše 
znanje o Rimljanih.

Urška, Monika, Kaja, Nuša in Klara iz 
5.a razreda

Dobimo se na postaji
Ena izmed prednostnih nalog kolekti-
va OŠ Hajdina je prav gotovo skrb za 
varnost naših otrok, učencev. Že vrsto 
let se ravno iz tega razloga vključuje-
mo v razne projekte, ki se ukvarjajo s 
tem področjem. 
Več let sodelujemo v projektu Pasav-
ček, ki ga vodi Svet za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu. Osnovni 
namen tega projekta je spodbujanje 
pravilne uporabe otroških varnostnih 
sedežev ter varnostnih pasov med vo-
žnjo. Zavedati se namreč moramo, da 
je zaščita otroka v avtu eden najbolj 
učinkovitih ukrepov za izboljšanje 
varnosti. 
Letošnje leto pa smo se odločili, da se 
bomo vključili v projekt Dobimo se 
na postaji, kjer bomo skrbeli za čim 
manjše onesnaževanje okolja, hkrati 
pa bomo tudi bolj zdravi. Ta projekt 

nam predstavlja velik izziv, saj si želi-
mo predvsem sodelovanja učencev in 
njihovih staršev, kakor tudi občanov 
občine Hajdina. Osnovni namen tega 
projekta je namreč ozavestiti ljudi o 
pomenu javnega potniškega prometa 
in spodbujati rabo javnega potniške-
ga prometa med različnimi ciljnimi 
skupinami.
Tako smo učencem nanizali nekaj dej-
stev, kot so: Ali ste vedeli, da več ljudi 
umre zaradi izpušnih plinov kot pro-
metnih nesreč? Ali veste, da več kot 
polovico poti opravimo na razdalji 3 
km, dve tretjini poti pa v razdalji do 5 
km?  Ali ste vedeli, da v povprečju av-
tomobila ne uporabljamo kar 23 ur na 
dan? Nad podatki so bili presenečeni. 
Ko pa smo ugotavljali, kaj bi lahko 
naredili sami, so takoj predlagali, da 
bi hodili peš in bi avtomobile upora-
bljali samo v nujnih primerih. Težja se 
jim je pa zdela naloga, kako prepričati 
starše, da bi jih spremljali, ko bi sami 
hodili peš. Postavili smo si torej ne-

kaj novih ciljev, ki bodo pripomogli k 
manjšim stroškom v naših družinah in 
boljšemu počutju ter druženju družin-
skih članov. Odločili smo se, da bomo 
en teden v obdobju med 15. 3. in 15. 
4. v okviru že omenjenega projekta še 
posebej spremljali ali občani skrbijo 
za čistejši planet ter bolj zdravo življe-
nje otrok in njih samih tako, da bomo 
hodili v šolo peš ali se bomo pripeljali 
s kolesom ali z javnim prevozom - av-
tobusom ali pa v avtu skupaj s prija-
teljem ...  Morda nas bodo posnemali 
tudi drugi?! Nam so vzgled Nina, Gabi, 
Marsel, Gregor, Urška, Tadej in vsi tisti, 
ki se vsak dan odpravijo domov peš 
ali s kolesom.  Pa še luštno se imajo na 
poti.  
Dragi naši somišljeniki! Pot pod noge. 
Več kot nas bo, lepše bo. DOBIMO SE 
NA POSTAJI.

V imenu učencev 1. in 3. razreda, 
učiteljici Karmen in Maja

Tudi na avtobus vstopamo varno. 
Foto: Maja Ornik

Pomen varnosti otrok je osnova za vsak izlet po mestu, kot tudi na poti v šolo in drugje. 
Foto: Maja Ornik

5. mednarodni natečaj 
Igraj se z mano

V torek, 31. 1. 2012 je bil v Cankarje-
vem domu mednarodni kulturno-li-
kovni dogodek »Igraj se z mano«, na 
katerega se je prijavilo skupno (doma 
in v tujini) 250 šol. Prijavila se je tudi 
naša, OŠ Hajdina. Na šolah so učenci 
iz različnih razredov likovno ustvarjali 
na temo Igraj se z mano ali Šola čez 
100 let. Vsega skupaj je na natečaj 
prispelo več kot 3500 likovnih del. 
Izvedeli smo, da sta bila izbrana dva 

izdelka iz naše šole. Zato smo se v 
torek odpravili v Ljubljano, kjer smo 
najprej razstavili risbe, nato pa izdelo-
vali izdelke. Poslušali smo tudi reperja 
Zlatka in se z vzpenjačo popeljali na 
ljubljanski grad. 

Če želite, si lahko razstavo ogledate v 
2. preddverju Cankarjevega doma. 

Matevž Vaupotič, 4. a

Lovro in Matevž sta predstavila svoje slike 
na razstavi. Foto: Maja Ornik

Nagrada za prvošolca Patrika
Vanj so se vključili tudi učenci prvega 
razreda na OŠ Hajdina in ob pomoči 
učiteljice Dragice Kosi ter vzgojiteljice 
Dragice Rozman pobarvali kar lepo 
število risbic in jih poslali na pravi na-
slov. Kmalu po novem letu pa je bilo 
že znano, da je eden od hajdinskih pr-
vošolcev dobil tudi nagrado. Nagra-
jenca Patrika Sitarja je policist Igor Le-
vstik razkril v začetku februarja, ko mu 
je v družbi njegovih sošolcev izročil 
posebno darilo Policije in mu čestital 
za odlično opravljeno delo. 

Tekst in foto: TM

Skrb za večjo varnost otrok v prometu je vedno v ospredju, ne samo ob 
začetku šolskega leta. Sicer pa so policisti lani ob pričetku novega šol-
skega leta učencem prvih razredov po vsej Sloveniji razdelili zajeten kup 
pobarvank na temo Varno pot v šolo, kar je bil tudi del enega od projek-
tov.

Policist Igor Levstik se je hajdinskim prvo-
šolcem in nagrajencu Patriku pridružil ob 
ogledu nove igre.

Vrtec Najdihojca Hajdina

V prazničnem decembru smo v vrt-
cu Najdihojca Hajdina organizirali 
božično-novoletni bazar v Skorbi.
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Utrinki iz vrtca Zvonček

Zimske radosti v enoti Zvonček
Veliki in majhni smo težko čakali prve snežinke, zato smo 
hladno vreme izkoristili za razne poizkuse in si tako nare-
dili barvne ledene okraske, s katerimi smo okrasili naš grm.
Razveselili smo se snega, zato smo se veliko igrali na sne-
gu, se kepali, delali sledi …

Ples s srčki
Valentinovo je prav poseben dan za enoto Zvonček, saj 
praznuje rojstni dan in letos je bil to 5. rojstni dan. Otroci 
cele enote smo ob tem dogodku zaplesali s srčki, se po-
sladkali in veselili. Bilo nam je zelo lepo.

Pripravili: vzgojiteljici Anica Vidovič in Marjana Orlač

Izdelki, ki smo jih na bazarju ponudili so bili raznovrstni, 
nastali pa so pod prsti spretnih staršev, babic, otrok in za-
poslenih našega vrtca. Starši so se odzvali in skupaj z zapo-
slenimi izdelovali izdelke na praznični delavnici. Za namen 
bazarja pa je nastalo nekaj izdelkov tudi pri otrocih doma. 
Na tak način smo naš bazar popestrili in obogatili tudi s 
slastnimi prazničnimi piškoti. Precej izdelkov je nastalo 
tudi v igralnicah, kjer so se otroci za ta namen še posebej 
potrudili. Bazarja, ki smo ga letos »postavili« v dom kraja-
nov v Skorbi,  se je udeležilo veliko otrok s svojimi starši in 
starimi starši ter kar nekaj drugih obiskovalcev. Otroci so 

imeli možnost ustvarjanja v pripravljenih delavnicah, med 
tem pa so njihovi spremljevalci uživali med ogledovanjem 
in izbiranjem prazničnih izdelkov. Bazar je bil dobrodelni, 
na njem smo zbirali prostovoljne prispevke, ki jih bomo 
namenili za nakup didaktičnih sredstev in fotoaparata, ki 
ga potrebujemo, da ovekovečimo aktivnosti otrok v vrtcu. 
Za prostovoljne prispevke, sodelovanje pri izdelavi izdel-
kov, peko piškotov, oddajo dvorane in za vse, s čimer sta 
nam pomagali pri organizaciji bazarja, se vsem najlepše 
zahvaljujemo.

Viktorija Vrabl, pomočnica ravnateljice za vrtec

V rumeni igralnici (4-5 let) že težko pričakujemo pustni čas, zato 
smo se pridno lotili ustvarjanja in naslikali gusarje.

Otroci oranžne igralnice v telovadnici med igro z baloni.

Pike Nogavičke iz zelene igralnice.
Otroci iz modre igralnice so končno dočakali sneg in sonce hkra-
ti. Sedaj pa še samo snežaka naredijo, pa bo!

V vijolični igralnici smo dobili obisk zobne sestre Tamare, ki nam 
je pokazala in povedala, kako si moramo umivati zobe.

Utrinki iz vrtca Vijolica

Otroci rdeče igralnice z objemčki, ki so jih naredili s svojimi starši 
v okviru akcije »obdarovanje«. 

Majhni in veliki smo že nestrpno čakali na 
prve snežinke. Končno smo jih dočakali. 
Toplo smo se oblekli in zdirjali v zasneže-
ni dan. (oddelek 5-6 let, vzgojiteljici: Vera 
Sagadin in Mojca Brglez).

V oddelku 2-3 leta, pri vzgojiteljicah Mag-
di Jazbec in Nadi Veselič, so otroci sode-
lovali pri pripravi kotička iz različnega 
odpadnega materiala.

V oddelku 1-2 leti, pri vzgojiteljicah Blan-
ki Krajnc in Nevenki Tikvič, so si uredili 
lutkovni kotiček. Otroci so sodelovali pri 
izdelavi hiške in lutk iz odpadnega ma-
teriala. Vzgojiteljici sta jim pripravili tudi 
lutkovno predstavo Babica Zima.

Otroci oddelka 2-4 leta, pri vzgojiteljicah 
Sonji Munda, Binci Murko in Barbari Kre-
sonja, so dramatizirali glasbeno pravljico 
Živali pri babici Zimi.
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V oddelku 4-6 let, pri vzgojiteljicah Bojani 
Ferk in Emi Cestnik, so zbirali raznobarv-
ne zamaške, saj se z njimi lahko igrajo 
najrazličnejše stvari: zamaške nizajo po 
barvi, sestavljajo razne motive, odvze-
majo, dodajajo, sestavljajo dolge, kratke 
ceste, oblikujejo kroge, trikotnike …

Vrtec Ptuj sodeluje že vrsto let s Knjižnico 
Ivana Potrča. Knjižničarka in pravljičarka 
ga. Liljana Klemenčič nas je v januarju 
popeljala v svet pravljic na temo projekta 
Vrtca Ptuj: Ohranimo gozdove.

V pustnem času se je v vrtcu veliko doga-
jalo. Obiskali so nas tudi kurenti iz Turnišč 
in Dražencev: TeDe Korant klub (na foto-
grafiji), kurenti iz Lancove vasi, Etnograf-
sko društvo »Orači« ter kurenti iz Dorna-
ve, Etnografsko društvo Korant Glorija.

Zbrala in uredila: Vanja Hotko

PREGLEDNIK

KD DRAŽENCI
V mesecu januarju so izpeljali letni občni zbor. Gostovali so 
z gledališko igro pretekle sezone, Hrup za odrom. V mesecu 
februarju pa so sodelovali na prireditvi ob občinskem pra-
zniku.

KPD STANE PETROVIČ HAJDINA
Dramska sekcija je 27. 1. premierno uprizorila komedijo 
Vroča ljubezen. Ponovitev predstave je po premieri bilo mo-
goče videti še 27. 1., 29. 1. (sodelovanje na območni reviji 
gledaliških skupin) ter 3. 2., 5. 2., 10. 2., 11. 2., in 12. 2. 2012. 
Lutkovna sekcija se je 28. 1. udeležila gostovanja na Prager-
skem, v okviru njihovega abonmaja.
Ljudski pevci in pevke so 15. 1. 2012 izvedli zdaj že tradicio-
nalno prireditev S pesmijo v novo leto.
V mesecu februarju so sodelovali na območni reviji ljudskih 
pevcev Sosed sosedu v Doleni, prav tako pa so sodelovali na 
proslavi ob slovenskem kulturnem prazniku.

KD HAJDOŠE
V mesecu februarju so bili soorganizatorji prireditve ob slo-
venskem kulturnem prazniku in 100-letnici Valentina Žumra 
(prireditev je potekala 7. 2. 2012).

DRUŠTVO ŽENA IN DEKLET HAJDINA
13. 1. 2012 so sodelovale na Košicenbalu v Slovenja vasi.
28. 1. 2012 je za učence na OŠ Breg potekala delavnica Kako 
in kaj so jedli Rimljani. Delavnico je izvajalo 6 članic društva. 
Z učenci so pripravile sedem jedi, ki so jih ob koncu delavnic 
poskušali starši in učenci ter udeleženci drugih delavnic.

DRUŠTVO ŽENSK HAJDOŠE
V mesecu januarju so vsak četrtek po telovadbi potekale 
delavnice izdelovanja izdelkov iz ličja. Članice so sodelovale 
tudi pri predstavitvi društev v Kmečkem glasu.
11. februarja so imele redni letni zbor članic.

DRUŠTVO ŽENA IN DEKLET GEREČJA VAS
24. januarja so na kuharskih delavnicah spoznavale že malo 
pozabljene jedi iz kruha in na to temo skuhale, spekle ter 
ocvrle kar nekaj kruhovih dobrot. 15. februarja so povabi-
le v goste priznano prehransko strokovnjakinjo, g. Marijo 
Merljak, uni. dipl. ing. živ. teh., ki jim je predavala o prehra-
ni, primerni za zdravljenje in blaženje simptomov različnih 
bolezni. Pripravljale so se na eno priljubljenih televizijskih 
oddaj Dobro jutro, Slovenija, kjer so članice DŽD Gerečja vas 
predstavljale tradicionalne jedi ter pustne šege in navade 
domačega kraja ter sodelovale na dvodnevnih prodajnih 
stojnicah, in sicer 17. 2 in 18. 2 s sorodnimi društvi iz različ-
nih krajev iz Slovenije v prostorih Maximarketa v Ljubljani. 
Televizijska oddaja v živo, dne 17. 2. 2012.

DRUŠTVO GOSPODINJ DRAŽENCI
3. februarja je potekal občni zbor, kjer so predstavile tudi  
zbornik V Dražencih ostajamo zvesti tradiciji.  Udeležile 
so se Etno Festa na Ptuju, v zeliščarskih oblekah in z novo 
zgodbo. Članice pripravljajo še eno pustno skupino.

KD SKORBA
Konec decembra so ljudske pevke KD Skorba posnele novo 
zgoščenko Slovenka sem. 
7. 1. 2012 so v Kulturnem društvu pripravili kulturni pro-
gram na srečanju vaščanov Skorbe. Sodelovale so ljudske 
pevke, otroci gledališke skupine, harmonikar Jaka ter Dra-
gica Meglič iin Andreja Purg v skeču Na avtobusni postaji.
4. 2. 2012 so v društvu obeležili 15. obletnico delovanja kul-
turnega društva in 15 let ljudskih pevk. Na prireditvi so pev-
ke ob svojem jubileju predstavile pesmi z nove zgoščenke, 
sodelovalo je še nekaj gostujočih skupin. 7. 2. 1012 so sode-
lovale na proslavi ob kulturnem prazniku, 8. februarju, ki je 
potekala v Hajdošah.
10. 2. 2012 so se pevke udeležile območne revije ljudskih 
pevcev in godcev v Podvincih, ki jo organizira JSKD Ptuj.

NAPOVEDNIK

KD DRAŽENCI
Še naprej bodo gostovali izven naše občine z lansko pred-
stavo Hrup za odrom v izvedbi Šus teatra Draženci. V mese-
cu marcu bodo skupaj z ostalimi domačimi društvi in vaškim 
odborom sodelovali na proslavi ob materinskem prazniku.

KPD STANE PETROVIČ HAJDINA
24. 2. 2012 je predviden redni letni občni zbor društva. 
Dramska sekcija načrtuje uprizoritev predstave Vroča ljube-
zen v občini in izven nje.
Lutkovna sekcija v marcu načrtuje gostovanje in sodelova-
nje na območni reviji Dober dan, lutka ( 29. 3. 2012)

KD HAJDOŠE
V mesecu marcu bodo soorganizatorji prireditve ob ma-

terinskem dnevu, organizator VO Hajdoše, prireditev bo v 
soboto, 17. 3. 2012.

DRUŠTVO ŽENA IN DEKLET HAJDINA
3.3.2012 načrtujejo Zbor članic društva. V marcu načrtujejo 
tudi delavnico Izdelava naravnih mil.

DRUŠTVO ŽENSK HAJDOŠE
Izvedle bodo delavnice izdelovanja rož iz papirja, načrtujejo 
pa tudi izvedbo  kuharskega tečaja.

DRUŠTVO ŽENA IN DEKLET GEREČJA VAS
Dne 10. marca bo občni zbor društva.  V sredini marca se 
bodo ob dnevu žena in materinskem dnevu podale na tra-
dicionalni potep in druženje po Sloveniji. 24. marca pa se 
bodo udeležile vseslovenske čistilne akcije.

KD SKORBA
25. 2. 1012 bodo sodelovale na srečanju pevcev in godcev v 
Cirkulanah. 23. 2. 2012 bo društvo organiziralo redni občni 
zbor članov društva. 
Etnografska sekcija se bo v času pusta podala na pot kot 
skupina oračev.
V mesecu marcu bodo v soorganizaciji VO Skorba pripravili 
kulturni program ob materinskem prazniku, v okviru kate-
rega se bo premierno predstavila tudi gledališka skupina. V 
mesecu aprilu pa bodo pripravili Gledališke urice za otroke.

Pripravila: Sanja Muršec

Praznični decembrski utrinki

V občini Hajdina se bomo tudi v novem letu 2012 spominja-
li nekaterih večjih, zanimivih in enkratnih dogodkov, ki smo 
jim bila priča v letu 2011. Med temi je v osredju tradicionalni 
božično-novoletni koncert v Martinovi cerkvi na Hajdini, ki je 
nastal v organizaciji Zveze kulturnih društev in občine Haj-
dina.
Slovenski oktet je ponovno navdušil občinstvo, dobro obi-
skan koncert pa je dokazal, da je zborovsko petje pri nas še 
vedno zelo priljubljeno in del pristne tradicije. Slovenski ok-
tet je tudi po šestih desetletjih glas Slovenije, dober promotor 
slovenske besede in slovenska blagovna znamka. S pesmijo 
Slovenskega okteta so bili prazniki še bolj čarobni. 

Foto: SIP TV

Najmlajši v občini Hajdina so se z Božičkom lani srečali kar na 
osrednjem občinskem trgu in tam doživeli zimsko pravljico v 
malem. 

Foto: Črtomir Goznik
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Na pustno soboto so priorali na naše 
dvorišče mladi orači, učenci osnovne 
šole Hajdina, zbrani iz več vasi in po-
leg prošnje za debelo repo razigrano 
zaplesali in zapeli. Name so naredili iz-
jemen vtis in nisem se mogla ubraniti 
skušnjavi, da jih ne bi za spomin ove-
kovečila v dnevu, ki je s svojo nebesno 
modrino, snežno belino in sončnim 
pozdravom usihajoče zime napove-
dal lep, norčav in upam, da tudi sre-
čen pustni vikend. 

Tekst in foto: Silvestra BrodnjakBožičkove stojnice na občinskem trgu, 21. decembra, kjer so 
bile zraven tudi članice DŽD Gerečja vas.    

Foto: Magda Intihar

Na božični večer je bilo moč v Gerečji vasi srečati prave Božič-
ke, ki so po hišah poleg bombonov delili mir, veselje in zdravje 
v prihajajočem letu.   

Foto: Darja Petek 

Hajdinski koranti na fotografijah
Le dan po svečnici, ko so koranti in drugi pustni liki začeli s svojim po-
slanstvom – odganjanjem zime in vsega slabega iz naših krajev, so na 
Hajdini, v razstavišču PSC odprli zanimivo razstavo fotografij z naslo-
vom Koranti Hajdina med nastopi.

Fotograf Milan Strnad je v družbi hajdinskih korantov v minulih letih naredil ogromno 
fotografij in nekaj najboljših, prepoznavnih je v času pusta postavil na ogled v razsta-
višču PSC Hajdina. (Foto: TM)

Navkljub slabemu vremenu in snegu so si 
koranti upali na pot. V korantijah so pre-
hodili kar nekaj kilometrov in tako znova 
dokazali, da so v dobri pustni kondiciji.  

V korantijah so hajdinski koranti že po 
tradiciji obiskali kar nekaj gasilskih obč-
nih zborov in gostiteljem v spomin preda-
li mini ježevke. Utrinek je iz Slovenje vasi. 
(Foto: TM)

Avtor fotografij je Milan Strnad, ki je v 
zadnjih letih veliko svojega časa pre-
živel s hajdinskimi koranti, povsod pa 
jih je spremljal tudi s fotoaparatom 
in tako naredil nekaj tisoč fotografij. 
Te so skrbno shranjene tudi v arhivu 
gasilskega društva, nekaj najbolj pri-
stnih, dobrih pa je avtor v času leto-
šnjega pusta razstavil v PSC.
Le dan kasneje, 4. februarja, pa so se 

koranti srečali na že tradicionalnem 
korantovem pohodu, ki je letos pote-
kal od Hajdine do Vidma. Pohoda so 
se udeležile skupine korantov iz Haj-
dine, Dražencev, Turnišča, Pobrežja, 
Leskovca, Podlehnika in koranti De-
moni. V korantijah so prehodili kar ne-
kaj kilometrov in to brez zapletov …

TM

Ko orači pridejo na obisk …

11 gospodinjskih večerov z domačimi rezanci
V začetku pustnega časa so članice Društva  gospodinj Draženci izvedle svoj zbor članic, ki je poleg večine 
pridnih »čebelic«, ki so zagotovile sklepčnost, privabil tudi predstavnike Občine Hajdina, z županom mag. Sta-
nislavom Glažarjem in podžupanom Andrejem Tkalcem na čelu, ter predstavnike društev iz domače vasi, pa 
tudi iz vasi hajdinske občine in drugih občin, s katerimi se pri delu srečujejo, dopolnjujejo in tudi tekmujejo. 
Prišla pa je tudi njihova dolgoletna mentorica Terezija Meško iz Kmetijsko gozdarskega zavoda, s katero sode-
lujejo že iz časov, ko so bili po krajevnih skupnostih še aktivi kmečkih žena.

Da Draženčanke s predsednico Zdenko 
Godec, ki vodi Društvo gospodinj že vse 
od njegovega začetka, odlično sodeluje-
jo poleg ostalih tudi s kurenti, je dokazal 
njihov množični obisk, ki mu je občinstvo 
v polni dvorani poklonilo bučen aplavz. 
Malo za njimi pa je prišla še ena, manjša 
skupina, ki je od miz na plesišče spravila 
staro in mlado. Ko so odložili maske, so se 
iz kožuhov prismejale vesele gospodinje 
in ples se je nadaljeval. (Foto: S. Brodnjak)

Sobotnega Medcelinskega Etnofesta na Ptuju, kjer se je na otvoritveni pustni povorki 
v sklopu EPK na Ptuju predstavilo skupaj 60 tujih in domačih etnografskih skupin, se 
je udeležilo 18 članic Društva gospodinj. Bile so zeliščarice s svojo zgodbo, oblečene v 
nova oblačila, z okrašenimi klobuki, košaricami polnimi receptov domačih čajev, na 
lesenem vozičku so vozile kuhano vino in čaj z domačimi likerji. Vse to so ponujale pre-
mraženim gledalcem, njim pa je bilo zelo toplo … vsaj pri duši, če so koga malo ogrele. 
(Arhiv Društva gospodinj)

Po protokolarnem delu zbora članic, 
ki je potrdil vsa podana poročila in 
program dela, je predsednica Zden-
ka Godec predstavila tudi poročilo o 
enajstletnem delu, izdano kot zbor-

nik z naslovom V Dražencih ostajamo 
zvesti tradiciji. 
Uredniški odbor v zasedbi: Zdenka 
Godec, Monja Selinšek, Tatjana Goj-
košek in Zdenka Lesjak, je ob pomoči 

članic odborov in tudi ostalih sodelu-
jočih zbral gradivo in ga predstavil v 
več kot sto strani debeli knjigi, opre-
mljeni s fotografijami, ki prikazujejo 
delo društva v letih od 2001 do 2011.

Mali orači so letos bili: Aljaž Gabrovec, Filip in Nika Sitar, Lovro Pišek Svenšek , Martin 
Špurej, Marsel Zupanič in Marko Intihar. Prehodili so Skorbo, del Hajdoš in Slovenje 
vasi.
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Tradicijo luščenja bučnic in nasploh 
prijetnih zimskih druženj je na krat-
ko orisala Marija Pulko, predsednica 
Društva žena in deklet občine Hajdina 
(DŽDOH), hkrati pa tudi napovedala, 
da bodo že prihodnje leto na »koši-
cenbalu« poskušali izvesti tudi tek-
movanje v luščenju bučnic. Že letošnji 
poskus je dobro uspel, saj so se žene v 
parih dobro znašle in pokazale veliko 
tekmovalnega duha in spretnosti. Pul-
kova se je na »košicenbalu« zahvalila 
prav vsem, ki so pomagali pri organi-
zaciji prireditve, nastopajočim in obči-

ni Hajdina, ki ima posluh za tovrstne 
tradicionalne dogodke, predvsem pa 
ženam in dekletom, ki so bučnice pri-
delale in med letom skrbele, da je bil 
pridelek na koncu zares obilen.
Franc Mlakar, hajdinski podžupan, pa 
se je imel letos priložnost preizkusi-
ti tudi v luščenju bučnic, ob delu pa 
zbranim povedal, da je DŽDOH v dva-
najstih letih obstoja pripravilo toliko 
lepega in zanimivega, kar je za po-
hvaliti. Posebej je pohvalil članice, ker 
ohranjajo že skoraj pozabljeno tradi-
cijo, s katero so si nekoč krajšali dolge 

in hladne zimske dni. »V teh časih to 
počnemo drugače,« je dejal Mlakar, 
»še vedno pa smo zvesti tradiciji, kar 
pa velja ohraniti.«

Tekst in foto: Tatjana Mohorko

V zborniku razberemo, kdo so bile 
zmagovalke in tudi zmagovalci enaj-
stih Rezanciad, ki so se zvrstile v tem 
času. Hkrati pa izvemo, kaj so si neu-
morne Draženčanke vsako leto zasta-
vile kot svoj projekt. Od izdelave rožic 
iz krep papirja, peke kruha, gibanic, 
potic in vseh vrst peciva, do medičar-
stva in čebelarstva, o sušenju in vlaga-
nju sadja in zelenjave, vzgoji, sušenju 
in uporabi suhega cvetja, o ajdi od 
setve do žetve in ajdovih jedeh, spo-
znavale so glino, pridelale repo, jo ski-
sale, pripravile jedi po starih receptih, 
hkrati pa predstavile izdelke iz ličja, 
izziv jim je bil sirk, ki so ga posejale 
in požele, izdelovale so sirkove metle, 
lotile so se žitaric, moke, peke kruha 
in potic, izdelave rezancev… Zadnje 
leto pa je bila vsa njihova aktivnost 
namenjena zeliščem, iz katerih so pri-
pravile čaje, tinkture in mazila. Seveda 
pa so se temu delu ustrezno oblekle 
za nastope na različnih prireditvah, 
sejmih in razstavah. Vsako leto so ob 

gospodinjskem večeru pripravile tudi 
tematsko razstavo, ki so jo potem pre-
selile v razstavni prostor v Poslovno 
stanovanjskem centru na Hajdini.
Njihovo delo je najbolj zgovorno 
ovrednotil dr. Vladimir Korošec, pred-
sednik LAS Bogastvo podeželja ob 
Dravi in v Slovenskih goricah, ki je 
zborniku na pot zapisal: »Društvo go-
spodinj Draženci je eno najbolj aktiv-
nih podeželskih društev, kar ne kažejo 
zgolj bogate in raznovrstne priredi-
tve, ki so jih prizadevne članice do-
slej organizirale, temveč to spoznanje 
potrjujejo njihova visoka stopnja mo-
tiviranosti, volje in poguma ter smeli 
pogledi v bodočnost. Ni naključje, 
da prizadevne članice društva že od 
ustanovitve LAS aktivno  sodelujejo v 
naših programih in na ta način krepijo 
zavedanje o pomenu povezovanja in 
partnerstva na lokalni ravni za dose-
ganje želenih ciljev. Sodelovanje, so-
lidarnost in pomoč so najbolj pristne 
vrednote, ki človeško utrjujejo vsako 

podeželsko skupnost in osmislijo ži-
vljenje. 
Vsakoletne projektno zasnovane raz-
stave draženskih gospodinj posebej 
navdušujejo z izvirnostjo idej, odli-
kuje jih strokovni pristop in usmerje-
nost k poglabljanju znanja. Ob tem je 
pomembno tudi to, da so s svojo za-
gnanostjo pritegnile pozornost soro-
dnih društev v regiji, na katere bodisi 
prenašajo svoja znanja in spoznanja 
ali pa skupaj organizirajo srečanja in 
tekmovanja, povezana z veselim dru-
ženjem.
Z odmevnim tekmovanjem v izdelo-
vanju rezancev ne obujajo zgolj tradi-
cije izdelovanja kulinaričnih posebno-
sti na slovenskem podeželju, temveč 
nas opozarjajo na pomen znanja, 
spretnosti in veščin za doseganje naj-
višje kakovosti. S tem postaja vsakda-
nje gospodinjsko opravilo prava olim-
pijada znanja, novih idej, poguma in 
polnovrednega uživanja.«

Silvestra Brodnjak

Zbiranje eksponatov za Mariničevo domačijo

V Turističnem društvu Mitra Hajdina si prizadevamo, da bi pred pozabo ubranili vsaj nekaj obrti in dejavnosti, 
s katerimi so se nekoč ukvarjali vaški mojstri in tudi mnogi priučeni rokodelci.

Hilda in Anton Žumer, Anica in Franc Tek-
mec ter Franc Erlač so se spomnili marsi-
česa, kar je bilo vredno zapisati, da ne bo 
pozabljeno.

Mini razstava pletarskih izdelkov Antona 
Žumra.

Začeli smo v Hajdošah, v vasi, kjer na 
srečo še vedno lahko najdemo nasle-
dnike nekdanjih pletarjev, ki so se s to 
dejavnostjo preživljali in jo prenašali 
tudi na mlajši rod. Obiskali smo An-
tona Žumra, enega od tistih pletarjev, 
ki se je te dejavnosti v mladosti nau-

čil od svojih starih staršev, pa tudi od 
tete. Zaposlil se je v Tovarni glinice in 
aluminija v Kidričevem, občasno pa je 
še vedno sedel k pletenju. Izkoristil je 
priložnost, ki so mu jo nudili starejši 
sovaščani in sorodniki, ki so mu več-
krat rekli: »Pridi, dokler je še čas ...«  in 
se učil, dokler so mu še lahko pokazali 
način, kako narediti lep pletarski izde-

lek. Vesel je, ker je uspel nekaj svoje-
ga znanja prenesti na brata Franca in 
ženo Hildo, ki mu rada dela družbo v 
garaži, ki je postala pravo malo razsta-
višče izdelkov.
Pridružili so se nam še Franc Tekmec 
in njegova žena Anica, iz znane Pe-
telinškove pletarske družine, svoje 
bogate izkušnje pa je predstavil tudi 
Franc Erlač. Mi pa smo vse to zapisali.
V pogovoru smo ugotavljali to, kar sta 
nekaj dni prej povedala tudi Stanko 
Glažar st. in Zvonka Gojkošek iz druži-
ne Zupanič, da je potrebno storiti vse 
za to, da pletarstvo ne bo popolnoma 
izumrlo. Plastika je zadnja desetletja 
v marsičem izpodrinila pletene pred-
mete, a vedno več je tistih, ki cenijo 
izdelke iz šibja in rogoze. 

Besedilo in foto: Silvestra Brodnjak

V Mariničevi hiši na Sp. Hajdini, ki bo, kot si želijo turistični zanesenjaki v občini Hajdina, postala središče, namenjeno 
turizmu in promociji vseh sedmih vasi, bo prostor tudi za predstavitev pletarstva. Zato vabimo vse, ki lahko posredu-
jejo kakršnekoli fotografije, pripovedi starejših sovaščanov ali pa zgodbe, ki so ostale med ljudmi nezapisane, da to 
sporočijo predsednici Turističnega društva Mitra Hajdina, Sonji Brlek Kranjc, na tel. št. 040 298 878, ki bo koordinirala 
delo tistih, ki se bodo ukvarjali z zbiranjem žive dediščine. 

Luščenje bučnic je lahko tudi tekmovanje

V luščenju bučnic so Hajdinčanke tudi tek-
movale in dokazale, da so v tem opravilu 
tudi zelo spretne in hitre.

Društvo žena in deklet občine Hajdina je v začetku leta znova poskrbelo za prijetno zimsko druženje in za obu-
janje tradicije. 13. januarja so v gasilskem domu v Slovenji vasi pripravili že 12. košicenbal in se takrat, znova z 
velikim veseljem, posvetili luščenju bučnic  - nekdaj priljubljenemu zimskemu opravilu na vasi. Hajdinski pevci 
in pevke ter Stari prijatelji iz Kicarja pa so skrbeli, da je bilo petja in domače glasbe v izobilju.

Letošnje druženje si bodo mnogi zapo-
mnili tudi po nastopu pevcev in godcev 
Starih prijateljev iz Kicarja.

V Slovenji vasi se je na »košicenbalu« zbralo mnogo ljudi dobre volje, ki jim je bilo delo 
z bučnicami v veselje in zabavo.
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Kruh je pred stoletji predstavljal bolj 
ali manj statusni simbol, ob različnih 
praznovanjih pa je imel kruh tudi 
nekakšno obredno vlogo. Kruh so 
namreč poznali že stari Egipčani vsaj 
6000 let pr. n. š. in je bil poleg piva 
osnovna hrana takratnih kmetoval-
cev. V Evropo so prinesli dragoceno 
znanje o pridelavi žita in peki kruha 
Feničani, šele nekaj tisoč let kasneje. 
Zadnja desetletja pa kruh predstavlja 
osnovno živilo našega vsakdana. Če 
ga pri hiši ni, »smo lačni«, če je, pa se 
ga včasih tudi ne dotaknemo. 
Zato so se članice DŽD Gerečja vas 
odločile, da na svoji kuharski delav-
nici obnovijo in dopolnijo znanje iz 
jedi, ki so pripravljene iz starega, že 
pozabljenega, skoraj zavrženega ži-

vila. Ker je priprava jedi iz kruha do-
kaj enostavna, glede na sestavine, za 
katere so recepte prispevale članice 
same, in priprava teh jedi ni niti časov-
no zahtevna,  je v dokaj kratkem času 
zadišalo po številnih kruhovih dobro-
tah,  vse od kruhovih rezin - sladkih in 
slanih, kruhove rulade, kruhovih pol-
petov z gobami, kruhove bombe, kru-
hovega narastka, »pijanega kruha«, 
popečenega kruha …  Po uspešno 
izpeljani kuharski delavnici in poku-
šnji pripravljenih kruhovih dobrot so 
sklenile, da bodo kruhove jedi poslej 
nekoliko večkrat na njihovem doma-
čem jedilniku.

Besedilo in foto: Magda Intihar

Članice UO DŽD Gerečja vas so se 
zbrale pred občinsko vinsko kletjo, 
kjer jih je prav prijazno pozdravil in 
sprejel novi kletar z ženo Anico, da bi 
jim pokazal klet in jih povabil na poku-
šnjo vinske kapljice. Najprej so Gere-
čanke pregledale vsebino prostora in 
povprašale o vsakem sodu in kotičku, 
nato pa so družno sedli k pogostitvi, 
ki jo je za to priložnost pripravil novi 
kletar in nazdravili z dobro vinsko ka-
pljico. Druženje se je potegnilo kar v 
pozen zimski večer, beseda je tekla 

predvsem o uspešnih dogodkih pre-
teklega leta, k vsemu dogajanju pa je 
članicam obisk vinske kleti pustil tudi 
nekaj poučnih vtisov.   

Tekst in foto: Magda Intihar

Ob pričetku druženja so se predse-
dnik VO Gerečja vas Marjan Rozman, 
predsednik domačega PGD Ivo Le-
šnik in predsednica DŽD Gerečja vas 
zahvalili novemu kletarju za častno 
in odgovorno opravljeno zaupano 
nalogo, za medsebojno vzajemno 
sodelovanje vseh vključenih v dogo-
dek. Prav tako je kletarjeva zahvala 
veljala vsem sodelujočim, še posebej 
društvu žena in deklet Gerečja vas ter 
predsednici Magdi Intihar. Društvo 
žena in deklet je na svoje rame pre-
vzelo velik del organizacijskega dela, 
celotno oblikovanje prireditve ter tudi 
finančno konstrukcijo prireditve. Kot 
gost srečanja se je vaščanom pridružil 
tudi podžupan občine Hajdina Andrej 
Tkalec, ki se je zbranim zahvalil za iz-
jemne dogodke iztekajočega se leta, 
pohvalil delovanje in sodelovanje 
vseh društev in vaščanov pri organi-
zaciji različnih prireditev. 
OBNOVILI VTISE VELIKIH 
DOGODKOV
Ob pričetku druženja so pripravili tudi 

kratek kulturni program, ki je vsebo-
val dramsko točko iz uvodne slove-
snosti ob odhodu kletarja, v kateri so 
nastopali mladi bratranci Pišek-Sven-
šek-Žnider, svoje pesmi pa je k dobre-
mu razpoloženju prispeval tudi do-
mači pevski zbor, mladi Simon pa je 
vsem zbranim pesniško izrazil veliko 
želja ob novem letu. Poleg kulturnega 
programa pa so si na projekcijskem 
platnu ogledali tudi celotno dogaja-
nje letošnjega praznika Iz mošta vino 
– pridi na Hajdino, vse od domače 
slovesnosti, pa do zaključka občinske 
prireditve, saj si veliko sodelujočih ni 
moglo ogledati nekaterih dogodkov 
na dan prireditve. 
NAJ VINČEK GEREČJE VASI 2011
Druženje pa so popestrili na prav po-
seben način … Preteklo leto je bilo 
namreč v znamenju kletarjenja in 
vina, predvsem tistega, ki ga pridela 
novi kletar na Kozjanskem. Organiza-
torji so pripravili tudi ocenjevanje ka-
pljice, ki raste na domačih tleh. Zato 
se je zbrala skupina vinarjev iz Gerečje 
vasi, ki je sprejemala vzorce, ki so jih v 

ocenitev prinesli domači gospodarji. 
Organizatorji so na pomoč vinarjem 
poklicali še Mojco Metličar, poznaval-
ko vin in »ljubiteljsko somelierko«, ki 
je priskočila na pomoč domačim vi-
narjem. Ocenili so kar 34 prinesenih 
vzorcev domače kapljice, najboljši 
trije med njimi pa so dobili naziv Naj 
vinček Gerečje vasi 2011.
OKUSNO, PRIJETNO, KORISTNO
Organizatorji in domače gospodinje 
so za zbrane pripravili tudi okusno 
tradicionalno večerjo ter slastno pe-
civo. Novi kletar je skupaj z domači-
ni prispeval dobro rujno kapljico in 
druženje je potekalo v prav prijetnem 
vzdušju. Med samim druženjem in 
medtem, ko je komisija ocenjevala 
vzorce vin, je v okviru Društva žena in 
deklet Gerečja vas med zbranimi po-
tekala akcija zbiranja sredstev za ma-
mograf ptujske bolnišnice, ki jo vodijo 
ptujske soroptimistke, ki so doslej že 
bile uspešne v zbiranju sredstev. 
Bližal se je »trenutek resnice«, ko je 
komisija dokončno opravila z ocenje-
vanjem vin in prinesla rezultate svoje-
ga dela. Simbolične nagrade, v obliki 
pisnega priznanja, je za Naj vinček 
Gerečje vasi 2011 dobitnikom pre-
dala predsednica strokovne komisije 
Mojca Metličar, skupaj s predsednico 
DŽD Gerečja vas. Priznanje in knjižno 
nagrado za 1. Naj vinček Gerečje vasi 
2011 je prejel Franc Kaisersberger, 2. 
najboljši vinček je pridelala Andrušo-
va klet, priznanje za 3. Naj vinček Ge-
rečje vasi pa je prejel Silvo Drevenšek. 
Zbrani in organizatorji pa so ob za-
ključku zagotovili, da bodo takšno va-
ško druženje še kdaj ponovili v takšni 
ali pa drugačni obliki. 

Magda Intihar

Kletarjevo leto prineslo še Naj vinček 2011

Vaščani Gerečje vasi so se na povabilo kletarja letnika 2011, vaškega odbora in sodelujočih domačih društev 
zbrali na vaškem druženju sredi decembra, da bi se zahvalili  vsem organizatorjem, sodelujočim in sovašča-
nom za izjemno opravljeno delo na letošnji prireditvi Iz mošta vino - pridi na Hajdino ter ob 13. občinskem 
prazniku.

Ob vaškem druženju ob zaključku kletar-
jevega leta so vaščani Gerečje vasi dodo-
bra napolnili dvorano gasilskega doma. 
Domači MePZ je med drugim zapel tudi 
pesem Sveta noč in tako prispeval svoj de-
lež k bližajočemu se novoletnemu vzduš-
ju. Foto: Miha Lešnik

Komisija za ocenjevanje Naj vinčka Gere-
čje vasi 2011 je imela težko delo, na po-
moč ji je priskočila »ljubiteljska somelier-
ka« Mojca Metličar (prva z leve). 
Foto: Miha Lešnik

Druženje v občinski vinski kleti

Članice upravnega odbora Društva žena in deklet Gerečja vas so se odzvale vabilu domačega kletarja na 
ogled občinske vinske kleti, za kar so željo izrazile tudi same. Ker je bilo preteklo leto v Gerečji vasi v znamenju 
kletarja, se je zanimanje za ogled tega prostora povečalo, saj bo za občinsko vinsko klet in vsebino  le-te pri-
hodnje leto skrbel domači kletar Franci Drevenšek.

Gerečanke so si z zanimanjem ogledale 
vsak kotiček v občinski vinski kleti.

Naš vsakdanji kruh

Pa ne svež, še vroč, dišeč, z lastnim imenom. Star, že suh, včerajšnji, sko-
raj pozabljen. To je bila tema kuharskih delavnic, katere so 24. januarja 
pripravile članice Društva žena in deklet Gerečja vas. Udeleženk je bilo 
kar lepo število, ob koncu delavnice pa  so te dobrote tudi pojedle in oce-
nile svoje delo.

Članice so pri svojem delu uporabile raz-
lične sestavine - za različne kruhove jedi

Kuhinja gasilskega doma je bila tokrat 
skoraj premajhna za vse udeleženke de-
lavnice.
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Na obisku pri kmetici leta Francki 
Javeršek

Na oktobrskem izboru kmetice leta, 
na katerem je iz naših vrst sodelova-
la Zlatka Strmšek, sva s Tatjano gospe 
Francki Javeršek iz Kristan vrha oblju-
bili, da jo obiščeva na njeni domačiji. 
Obljubo sva v imenu Društva žena in 
deklet občine Hajdina izpolnili v janu-
arju in prepričani sva, da ni daleč dan, 
ko se bodo s Franckinim društvom 
Ajda srečale tudi članice hajdinskih 
društev in navezale stike, saj je v nji-
hovem delu marsikaj takega, kar bi 
zanimalo nas, hkrati pa imamo tudi 
me veliko zanimivega za pokazati 
njim.                                                                                                                                          

SB
Foto: Darja Lukman Žunec

Čestitka najstarejši občanki in najstarejšemu občanu
Pri Brodnjakovih na Zg. Hajdini se je 20. januarja zbrala vesela družba v krogu slavljenke Helene Brodnjak, 
mame Lenike, in njenega brata Maksa Kampla, ki je rojstni dan praznoval le dva dni prej. V občini Hajdina sta, 
zanimivo, najstarejša občanka in občan sestra in brat, zato je bila čestitka župana mag. Stanislava Glažarja in 
obeh podžupanov Andreja Tkalca ter Franca Mlakarja toliko bolj pomembna in tistega dne svečana.

V ospredju je bila mama Lenika, kot ji pravijo njeni najdraž-
ji, saj je sprejemala čestitke eno za drugo, rožice in seveda 
ljudi dobri volje, ki so ji prišli stisnit roko ter zaželet le tr-
dnega zdravja in dobrega počutja na jesen življenja. Kljub 
94. rojstnemu dnevu in visokim letom, ki jih dobro skriva, 
pa je še zmeraj dokaj dobrega zdravja in živahna, da jo je 
veselje srečati in poklepetati z njo.  Zanima jo marsikaj v 
še tako običajnem vsakdanu, tudi politika, kjer želi biti na 
tekočem z vsem, brez časopisa, radia in televizije pa si ver-
jetno dneva sploh ne zna predstavljati. Časa za vse to ima 
veliko, saj je Brodnjakovo kmetijo pred leti prevzel sin Mi-

lan in tako nadaljuje družinsko tradicijo.
Pred osmimi leti je ovdovela, a njeno življenje so od tedaj 
še bolj zapolnili njeni otroci; štirje sinovi in hčerki. Če je le 
mogoče jo obiskujejo zelo pogosto, vsako nedeljo po 11. 
uri pa se Brodnjakova družina zbere pri mami na skupni, 
družinski kavici in to so trenutki, ki jih človek mora dožive-
ti. Mama Lenika je ponosna na svojih 13 vnukov in 4 prav-
nuke, srečna je med svojimi in zelo povezana z družino, ki 
ji je od nekdaj pomenila vse.

TM

Najstarejša Hajdinčana, Helena Brodnjak, roj. Kampl in njen 
brat Maks Kampl, imata zanimivo kombinacijo datumov roj-
stev: Helena je rojena 20. 1. 1918, Maks pa 18. 1. 1920.  
Foto: Silvestra Brodnjak

Slavljenca Helena in  Maks v družbi vseh, ki so se tisto popoldne 
zbrali pri Brodnjakovih. Ob 94-letni slavljenki Heleni so: hčerka 
Marjana Tkalec, brat Maks Kampl, župan Stanislav Glažar, pod-
župan Franc Mlakar, podžupan Andrej Tkalec, hčerka Cvetka 
Papst, sinova Milan in Franc Brodnjak ter vnuk Gregor s prijate-
ljico Natašo. Kasneje sta se doma oglasila še najstarejši sin Ivan 
in najmlajši Maks. 
Foto: Silvestra Brodnjak

Poučno, zanimivo in zabavno z Marijo 
Merljak

V sredo, 15. februarja se je priznana slovenska strokovnjakinja za pre-
hrano Marija Merljak, uni. dipl. ing. živilske tehnologije odzvala vabilu 
članic Društva žena in deklet Gerečja vasi.

Na srečanju z naslovom »Zdravje je 
naša odločitev«, ki se ga je udeležilo 
veliko število slušateljev, je poveda-
la na svojevrsten zanimiv in zabaven 
način veliko koristnih in poučnih na-
svetov, ki se tičejo splošne prehrane 

današnjega časa. Ker svoje strokovno 
znanje na slušatelje prenaša na svoj-
stven način, je prisluhniti njenim be-
sedam res nepozabno doživetje. 

Besedilo in foto: M. Intihar

Priznana slovenska strokovnjakinja za 
prehrano Marija Merljak je bila gostja 
žena in deklet v Gerečji vasi.

Gerečanke v živo pustovale na TV

Članice Društva žena in deklet Gerečja vas so se odzvale povabilu Marije 
Merljak, ki so jo pred kratkim gostile tudi v Gerečji vasi, na predstavitev 
in pustovanje v oddajo TV Slovenija »Dobro jutro«, kjer so predstavile 
tradicionalne pustne jedi domačega kraja ter svoje lastne društvene pri-
delke in izdelke.

»Priprave in samo snemanje oddaje je prav posebno 
doživetje in bogata izkušnja, nepozabno pa je bilo tudi 
celotno pustno dogajanje v središču Ljubljane«, so pove-

dale Gerečanke, ki so zastopale društvo na snemanju od-
daje. Nekaj svojih vtisov so uspele ujeti tudi v fotografije. 

MI

V prestolnici so srečale tudi poslanca 
Branka Mariniča … Foto: Ivan Merljak

Sončnice - članice Društva žena in deklet Gerečja vas - so se v 
petek, 17. februarja v živo predstavile na TV Slovenija, v jutranji 
oddaji pa v družbi Marije Merljak predstavile nekaj tipičnih pu-
stnih jedi iz domačega kraja. Foto: Ivan MerljakSončnice so se družile, zabavale, plesale … Foto: Ivan Merljak
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Člani VO Gerečja vas, ki se jim je pri-
družil tudi predsednik domačega 
PGD Ivo Lešnik, so 30. decembra na 
domu obiskali najstarejšo vaščanko 
– teto Kato, z voščili ter s skromno 
pozornostjo za prihajajoče leto 2012. 
Bila je presenečena in vesela. Čeprav 
je zaradi bremena let in bolezni slab-
še okretna in hodi z berglami, je še 
vedno bistrega duha, obiskovalce pa 
nas je prisrčno pozdravila in povabila 
k bogato pripravljeni mizi. 
NAJTEŽJA JE SAMOTA
»Saj še nekako gre, le odkar je naš 
umrl, sem vedno sama, tako sama…«, 
je dejala. Svojih otrok s pokojnim mo-
žem nista imela, zato ji družbo veliko-
krat dela sin njene že pokojne neča-
kinje, Zvonko Peršuh, ki pa ni samo 
njena družba, temveč tudi vestno in 
vzorno skrbi zanjo v tem težkem sta-
rostnem obdobju. Zvonko poskrbi, da 
ima topel in čist dom, skrbi za zdra-

vila, jo pelje na potrebne preglede k 
zdravniku, skrbi za okolico hiše in še 
marsikaj, kar je velika preizkušnja za 
mladega človeka. Zaradi nesebične 
skrbi za teto Kato je prikrajšan za mar-
sikatero izkušnjo svojih vrstnikov.  
KLEPET IN ZDRAVICA
Obsedeli so v njeni topli kuhinji in se 
pomenkovali o dogodkih zadnjega 
leta na vasi ter okolici, o političnem 
dogajanju v državi, o težavah dana-
šnjih starostnikov in še marsičem, saj 
teta Kata redno spremlja vse dogod-
ke preko televizije in je malodane z 
vsem tudi na tekočem. Poleg klepeta 
so družno nazdravili še z domačo rde-
čo kapljico, ki jo z njenih brajd pridela 
Zvonko. 
Ob slovesu so se ji obiskovalci zahvali-
li za dobrodošlico, ji ponovno zaželeli 
vsega dobrega v novem letu, sama pa 
se je prisrčno zahvalila za obisk, ki ji je 
bogato popestril še enega od samo-

tnih dni, ter jih povabila, da se pri njej 
vseeno lahko oglasijo bolj pogosto.

Tekst in foto: Magda Intihar

6. januar se je 26 pohodnikov odpra-
vilo preko meje, v sosednjo Hrvaško, 

kjer so uspešno prehodili pot od Cve-
tlina na vrh Ravne Gore,  tam pa so se 

udeležili tudi svete maše ob prazniku 
Svetih treh kraljev.
24. januarja je bil v ospredju Vincekov 
pohod v Podgorcih, med zidanicami 
in vinogradi, 28 hajdinskih planincev 
pa se je imelo priložnost seznaniti še z 
rezjo vinske trte.
11. februarja so se podali na Matjažev 
zimski pohod na Peco. Udeležilo se 
ga je 13 članov društva. Od Planote 
Mitnek, kjer vsako zadnjo soboto v 
januarju gradijo gradove  iz snega, in 
ti so bili na dan pohoda že lepo vidni, 
do doma na Peci. Na 1665 metrih nad. 
višine je bilo vreme z obilico snega 
še kar znosno, je povedal Majerhofer, 
od doma do vrha Pece z 2125 metrov 
n. v., pa je bilo zelo mrzlo, ponekod že 
skoraj nevzdržno zaradi burje. A kljub 
temu je kar nekaj članov prišlo na vrh.
24. februarja pa so se člani in simpa-
tizerji PD Hajdina zbrali na rednem 
občnem zboru, na katerem so tudi 
podrobno predstavili letošnji pro-
gram pohodov in izletov. 

TM

Pri najstarejši vaščanki Gerečje vasi

»Vsak dan spijem eno kupico, ne več, tako 
za zdravje …«, je nazdravila teta Kata.

Pri teti Kati je obiskovalce pričakala boga-
to obložena miza. 

Najstarejša vaščanka Gerečje vasi je Katarina Kolarič, po domače Kola-
ričva teta Kata. In naključje je hotelo, da je prav Kolaričva teta Kata bila 
rojena na Martinovo, 11. novembra leta 1922 in je v letu 2011, prav na 
dan velikega vaškega praznika, stopila v 90. življenjsko leto.

Hajdinski upokojenci v pripravah na jubilejni zbor članov

V Društvu upokojencev Hajdina potekajo priprave na jubilejni, 60. zbor članov, ki bo v soboto, 24. marca v 
Domu vaščanov v Dražencih.

V teh dneh svoje člane vabijo na pre-
davanje internista mariborske bolnice 
Marka Bombeka, dr. med., spec. inter-
ne medicine, z naslovom »OHRANIMO 
ZDRAVO SRCE, REŠIMO ČLOVEŠKO 
ŽIVLJENJE«, ki bo v dvorani Društva 
upokojencev takoj, ko bo v tajništvu 
društva zbrano zadostno število kan-
didatov, ki se želijo nazorno poučiti 
o tem, kako pomagati sočloveku v 
primeru nenadne slabosti. Ob pravo-
časni in pravilno nudeni prvi pomoči 
lahko rešimo človeško življenje, zato 
je prav, da osnove, ki smo jih dobili ob 

pripravah na šoferski izpit, dopolnimo 
z novim znanjem. Predavatelj nas  bo 
seznanil s srčnožilnimi boleznimi ter 
njihovim zdravljenjem, zvedeli bomo, 
kateri so dejavniki tveganja za srč-
nožilne bolezni in načini za njihovo 
odpravljanje, naučili se bomo, kako 
ukrepati pri človeku brez znakov ži-
vljenja, kakšni so temeljni postopki 
oživljanja, in kako uporabljamo avto-
matski defibrilator.

S. BrodnjakFotka:  Za tiste, ki radi odhajajo na izle-
te DU, spomin na lanskoletno ekskur-
zijo v Rudnik svinca in cinka v Mežici.                                                                
Foto: Arhiv DU Hajdina

Hajdinski planinci vedno na poti

Začetek leta 2012 je bil tudi za člane Planinskega društva Hajdina za-
nimiv in pohodniško razgiban. 2. januarja so se podali po kulturni poti 
od knjižnice Ivana Potrča do Lackove domačije na Drstelji. Pohoda se 
je udeležilo 22 članov hajdinskega društva, je povedal predsednik Jože 
Majerhofer.

Hajdinski planinci na Ravni Gori v sose-
dnji Hrvaški, kjer so se na praznik Svetih 
treh kraljev udeležili slovesne maše.

Nekateri so uspešno premagali tudi na-
porni zimski vzpon na Peco
Foto: arhiv PD Hajdina

Hajdoški gasilci pred novimi nalogami
Prvi v letošnjem letu v občinskem gasilskem poveljstvu Hajdina se se na občnem zboru sestali člani PGD Haj-
doše. Na občnem zboru, 28. januarja se je zbralo veliko delegatov iz okoliških PGD, gasilci iz Topolšice in so-
sednje Hrvaške: DVD Sigetec in DVD Rasinja, ter vodilni možje iz območne gasilske zveze  in občine Hajdina. 
Med vidnejšimi gosti so bili regijski poveljnik Janez Liponik, poveljnik OGZ Ptuj Zvonko Glažar, član nadzor-
nega odbora GZS Štefan Vidovič, hajdinski župan mag. Stanislav Glažar, vaški predsednik Mirko Abraham in 
naddekan Marijan Fesel. Že po tradiciji so občni zbor začeli s pesmijo pevcev moškega pevskega zbora PGD 
Hajdoše.

O delu in aktivnostih društva je na občnem zboru spregovoril predsednik Drago Fu-
rek. V ozadju pa so lepo vidni številni pokali, kar 65 je vseh skupaj, ki so jih v letu 2011 
osvojile tekmovalne ekipe PGD Hajdoše. Izjemen uspeh, ni kaj, za kar velja tudi iskrena 
čestitka.

Drago Furek, predsednik PGD Hajdo-
še, je v svojem nagovoru poudaril, da 
je težko oceniti prostovoljnost v ga-
silskih vrstah, za kar pa tudi ni nikoli 
dovolj plačila. Ampak je to obdobje, 
spoštovanja vreden čas, skozi katere-
ga so šle že gasilske generacije in tudi 
zato je po njegovem vredno vztrajati. 
Za hajdoškimi gasilci in gasilkami je 
aktivno delovno leto, je poudaril Fu-
rek in dodal, da so bili lani zelo uspe-
šni na tekmovalnem področju, tudi v 
organizaciji tekmovanja za pokal GZS, 
skozi leto pa so ohranjali tradicijo pe-
tja v gasilskem pevskem zboru.
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Ob vstopu v »brambo« so slovesno 
obljubili nepristransko delovanje za 
splošni blagor pod geslom »Kjer sila je 
pomagamo, kdor trpi, ne vprašamo«. 
To geslo so napisali na svoj prvi gasil-
ski dom, ki so ga imenovali »Skladišče 
gasilnega orodja«.«
V času 1. in kasneje še 2. svetovne voj-
ne se je marsikaj spremenilo. V letu 
1928 so razvili  prvi prapor, nabavili 
pa so tudi  prvo motorno brizgalno. 
Istega leta je četa pridobila tudi prvo 
gasilsko vozilo - odprt avto Chavrolett  
- in s tem ovekovečili svojo 20. oble-
tnico obstoja. Po drugi vojni so se v 
društvu trudili, da bi v svoje vrste pri-
vabili čim več mladih in članic, kar jim 
je tudi uspelo, saj je bil ob 35. oble-
tnici obstoja ustanovljen ženski vod, 
prvi na ptujskem območju. Članice so 
takrat prikazale prvo mokro vajo.
Zraven gasilskega orodišča so zgradili 
vodnjak, ki je služil za vaje, v prvi vrsti 
pa za črpanje vode v primeru poža-
rov. V letu 1948 je bila ustanovna še 
skupščina gasilskega društva Hajdina, 
v tistem obdobju pa se je gasilcem 
porodila še zamisel o gradnji novega 
gasilskega doma, ki so ga v uporabo 
predali leta 1967. Ob 50. obletnici 
društva so ustanovili prvo pionirsko 

desetino, kar je bil velik ponos za dru-
štvo, ob obletnici pa so kupili tudi ra-
bljen avtobus in ga opremili z avtoci-
sterno za prevoz gasilcev in opreme. V 
letih kasneje so gasilsko tehniko več-
krat dopolnili in zamenjali, ob 60-le-
tnici društva so razvili novi društveni 
prapor, v letu 1973 pa je bil za hajdin-
ske gasilce najpomembnejši dogodek 
- ustanovitev gasilskega centra Haj-
dina, v katerega so vključila gasilska 
društva: Hajdina, Turnišče, Slovenja 
vas, Gerečja vas in enota Kungota. V 
tistem obdobju pa so hajdinski gasilci 
sklenili še prijateljstvo z gasilci iz Mi-
halovca na Dolenjskem. 
NA HAJDINI NAJ BI 100-LETNICO 
ZDRUŽILI Z DNEVOM GASILCA OGZ
PGD Hajdina se je v letih kasneje raz-
vijalo in v svoje vrste pritegnilo veliko 
mladih gasilcev, ki so bili uspešni tudi 
na tekmovalnem področju. Do leto-
šnje 100-letnice so na Hajdini prosla-
vili še kar nekaj pomembnih jubilejev, 
v letu 2012 pa bodo vse napore in trud 
vložili v praznovanje zelo pomemb-
nega jubileja za društvo, občino in 
nasploh za gasilstvo na Slovenskem. 
Najverjetneje pa bodo 100-letnico 
letos poleti Hajdinčani praznovali v 
sklopu Dneva gasilca Območne gasil-
ske zveze Ptuj.
»Dobro se zavedamo, da brez član-
stva, brez intuziastov, brez občine 
Hajdina, naših krajanov ter njihove 
vsestranske pomoči, ne bi moglo dru-
štvo toliko let tako aktivno delovati. 
Vsekakor pa so ogromno organizacij-
sko breme nosili predvsem načelniki, 

predsedniki in poveljniki društva, ki 
so s svojim pristopom in predvsem z 
osebnim zalaganjem bili tista gonil-
na sila v društvu, na osnovi katere so 
se skozi vsa desetletja kazali uspehi v 
razvoju društva … Vse do danes, ko 
praznujemo častitljivi jubilej - 100 let 
delovanja gasilskega društva,« je še 
povedal predsednik Vrbnjak. 
Na občnem zboru so zbrani lahko pri-
sluhnili še predstavitvi operativnega 
poročila, ki ga je predstavil Damjan 
Ogrizek, poveljnik PGD Hajdina, nato 
pa so sledili pozdravni nagovori s če-
stitkami podžupana Andreja Tkalca, ki 
je obljubil zgledno pomoč občine ob 
tako visokem jubileju, Zvonko Glažar, 
poveljnik OGZ Ptuj, pa je še posebej 
pohvalil lokalno skupnost, ki ima po-
zitiven odnos do gasilstva in spomnil, 
da je gasilstvo vendarle resna zadeva. 
Tega so se ljudje zavedali že  pred 100 
leti. 
PRIZNANJA IN ZAHVALE POGU-
MNIM IN VZTRAJNIM GASILCEM
Posebne jubilejne zahvale za 20 in 
več let dela v gasilstvu so prejeli:  Robi 
Nahberger, Joži Šlamberger in Andrej 
Lajh –  za 20 let članstva v gasilstvu, 
Anica Vidovič za 30 let, Emil Ogrizek 
st. za 40 let  in Anton Lipavšek za 60 
let.
V višji gasilski čin pa so napredovali: 
Toni Lipavšek, Frenk Vrbnjak, Iztok 
Ogrizek, Damjan Ogrizek, Štefan Mli-
narič ml., Emil Ogrizek ml. in Mitja No-
vak.

Besedilo in foto: Tatjana Mohorko

Zahvalil se je tudi občini Hajdina za 
dobro sodelovanje, čestital tekmoval-
cem za vse uspehe v preteklem letu, 
med načrti za leto 2012 pa izpostavil 
izobraževanje gasilcev, organizacijo 
gasilskega tekmovanja, skrb za gasil-
ski dom in njegovo okolico.
Drago Lenart, poveljnik PGD Hajdoše, 
je povedal, da so naloge in cilje v pre-
teklem letu izpolnili, veliko so se po-
svečali izobraževanju, svoje znanje in 
izkušnje pa so morali preizkusiti tudi v 
požaru pri Peskovih v Hajdošah.

ZA USPEHE POTREBNO 
DOBRO SODELOVANJE
Župan Glažar je čestital odličnim tek-
movalcem za vse uspehe in poudaril, 
da na mladih svet stoji, regijski po-
veljnik Liponik je nadaljeval, da v leto 
2012 gledajo z optimizmom, da si v 
gasilstvu želijo tekmovalnih uspehov, 
predvsem pa dobrega sodelovanja z 
vsemi župani v OGZ Ptuj. Za uspehe 
v tem letu moramo skupaj sodelovati, 
je še dodal Liponik. Občinski poveljnik 
Glažar je po kratkem orisu dogodkov 
iz preteklega leta posebej spomnil na 
požar v Hajdošah, kjer so gasilci po 
njegovem dokazali, da so organizirani 
na pravi način in seveda tudi sposob-
ni ter izobraženi.

NAPREDOVANJA IN DRUŠTVENE 
ZAHVALE ZASLUŽNIM GASILKAM IN 
GASILCEM
V Hajdošah so zaslužnim gasilcem 
podelili priznanja in zahvale, v gasil-
ske vrste so sprejeli tudi nekaj novih 
članov. V gasilstvu so v višji čin napre-
dovali: Robert Matjašič, Valerija Zaj-
šek, Cvetka in Jože Majerhofer, Jože 

Teskač, Metka Vidovič, Lidija Terbulec, 
Hilda Bedrač. Posebna priznanja za 
dolgoletno delo v gasilstvu, za 40 let 
je prejel Drago Furek, plaketo gasil-
skega veterana pa je prejel Franc Zu-
panič.
Priznanja PGD Hajdoše so prejeli: 
Gregor Glažar, Franc Repec, Jože Bro-
dnjak, Anton Glažar, Janko Polanec, 
Anita Zelenko, Jelko Žumer ml., Franc 
Zagoranski, Stanko Vogrinec in Jože 
Dernikovič.

Tekst in foto: Tatjana Mohorko 

Uspešno tekmovalno sezono ima za se-
boj mlada ekipa članic A in nanje sta zelo 
ponosna tudi trenerja Ivan Brodnjak in 
Branko Tominc.

V članske vrste so hajdoški gasilci letos 
sprejeli: Lana Glažarja, Aljaža Gabrovca, 
Žana Gojkoviča, Slavico Vidovič in Terezi-
jo Glažar. Posebej sta jim za ta korak če-
stitala predsednik Drago Furek in povelj-
nik Drago Lenart.

100 rdečih nageljnov za 100 gasilskih let

Na jubilejnem, že 100. občnem zboru so se v zasneženem sobotnem večeru, 4. februarja, v velikem številu in 
prenovljeni gasilski dvorani sestali člani in članice PGD Hajdina, pridružili pa so se jim tudi številni gostje iz 
občine in gasilskih vrst. Jubilejnega delovnega srečanja so se poleg podžupana Andreja Tkalca, Zvonka Gla-
žarja, Branka Laha in Dušana Bera iz OGZ Ptuj, udeležili tudi občinski poveljnik Ivo Glažar, občinski svetniki, 
predsednik VO Zg. Hajdina Janko Merc, farni župnik naddekan Marijan Fesel, tudi član hajdinskih gasilcev, in 
še mnogi predstavniki okoliških in prijateljskih gasilskih društev, tudi iz Mihalovca na Dolenjskem.

Frenk Vrbnjak, predsednik PGD Haj-
dina je imel uvodno besedo, v na-
daljevanju občnega zbora pa je bolj 
podrobno predstavil kroniko društva, 
posebej pa poudaril še delovanje od 
lanskega do letošnjega delovnega 
srečanja. »Eden izmed slovenskih pre-
govorov pravi, da iz majhne iskre vsta-
ne velik ogenj in nas opozori na to, da 
je ogenj prav zanimiva stvar. Na eni 
strani si ne moremo zamišljati življe-
nja brez njega, predstavlja nam nekaj 

tako brezmejno prijetnega. Toda gor-
je, če se preveč razplamti, če se razbo-
hoti do take mere, da ga ne moremo 
več obvladovati. Takrat se spreobrne 
v eno največjih grozot na svetu. In 
proti tistemu groznemu uničujočemu 
obrazu ognja so se poskušali čim bolj 
uspešno bojevati z ustanavljanjem 
požarnih bramb. Tako je na pobudo 
župana leta 1912 bila sklicana dele-
gacija vnetih mož Zgornje in Spodnje 
Hajdine. Po dogovoru in medseboj-

nem dodeljevanju funkcij se je usta-
novil odbor Požarne brambe Hajdina, 
ki ga je takrat sestavljalo 8 članov. Se-
stavili so pravila za ustanovitev bram-
be, ki so bila v mesecu juniju v Gradcu 
potrjena. Člani odbora so začeli zbi-
rati prostovoljne prispevke za nakup 
najnujnejšega orodja. In tako v letu 
1913 nabavili ročno brizgalno, obleke 
za člane, ter zazidali v Spodnji Hajdini 
shrambo za vso opremo ter članstvo, 
ki je vedno bolj naraščalo.

Še pogled med goste jubilejnega občnega 
zbora, ki se jim je ob zdravici pridružil tudi 
predsednik hajdinskega gasilskega dru-
štva Frenk Vrbnjak.

»Zadali smo si mnogo nalog in želimo 
biti v ponos vsem,« je na občnem zboru 
poudaril Frenk Vrbnjak, predsednik PGD 
Hajdina. V ozadju delovno predsedstvo, 
na odru pa so predstavili tudi prenosno 
motorno brizgalno iz leta 1930.

Zaslužnim hajdinskim gasilcem so podelili napredovanja, priznanja in zahvale, ob ju-
bileju pa so prejeli mnogo čestitk in dobrih želja.
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Slovenjevaški  gasilci vstopili v 41. leto delovanja

Na letnem delovnem srečanju so se 11. februarja sestali tudi člani PGD Slovenja vas, medse pa povabili oko-
liška prostovoljna gasilska društva, vodstvo območne gasilske zveze Ptuj in občine Hajdina. Slovenjevaškim 
gasilcem so se na občnem zboru poleg župana mag. Stanislava Glažarja pridružili še Ivo Glažar, občinski ga-
silski poveljnik, Iztok Ogrizek, podpoveljnik, Marica Mlakar iz OGZ Ptuj, Janko Vegelj, občinski svetnik, Franc 
Škrinjar, predsednik vaške skupnosti, in še mnogi drugi, ki so z gasilci nazdravili ob vstopu v novo desetletko. 
Lani so namreč praznovali jubilej društva – 40-letnico gasilskega društva.

Janez Markovič, predsednik PGD Slo-
venja vas, je že uvodoma povedal, da 
je bilo minulo leto eno od uspešnejših 
v zgodovini društva, sicer pa razvojno 
leto, v katerem so se gasilci veliko po-
svečali obnovi gasilskega doma, izo-
braževanju in gasilskemu tekmova-
nju. Na vseh področjih so bili uspešni, 
dokaz uspešnosti na tekmovalnem pa 
je 14 pokalov, ki so jih osvojili v letu 
2011. Uspešno so organizirali tudi ga-
silsko tekmovanje za pokal Slovenje 
vasi, bili so vključeni v vse aktivnosti 
v občinskem poveljstvu in območni 
zvezi, posebej v spominu pa jim ostaja 
slovesnost ob 40-letnici društva. Mar-
kovič se je ob tej priložnosti zahvalil 
prav vsem, ki so pomagali v jubilej-
nem letu in veliko pripomogli tudi k 
razvoju gasilskega društva. Med načr-
ti za leto 2012 pa je Markovič omenil 
nabavo novega gasilskega vozila, 10. 
gasilsko tekmovanje za pokal Slove-

nje vasi ter nekatere druge načrte, ki 
jih želijo uresničiti v obdobju 12. me-
secev.
Da so operativni člani PGD Slovenja 
vas nosilci dejanj v gasilskem društvu, 
pa je potrdil poveljnik Franc Klemen, 
ki je ob tem dodal, da imajo trenutno 
v društvu 36 operativcev in 14 pionir-
jev. Skozi minulo leto so bili zelo ak-
tivni, skrbeli za tehniko in napredek, 
poleg rednih vaj in izobraževanja pa 
je bilo v ospredju tekmovalno podro-
čje, kjer so se izkazali tako člani A kot 
tudi člani B. Sicer pa vsi dosežki in do-
bri rezultati od lanskega do letošnje-
ga občnega zbora kažejo, da trud ni 
bil zaman, je še dodal Klemen.

V GASILSKE VRSTE PRITEGNITI 
MLADE
Zadovoljstvo nad opravljenim delom 
PGD Slovenja vas v minulem letu, še 
posebej pa pohvalo za izjemno dobro 

pripravljeno slovesnost ob 40-letni-
ci, pa je izrazil župan Glažar. Pohvalil 
je delo gasilcev v hajdinski občini in 
obljubil, bodo še naprej pomagali ti-
stim, ki so aktivna in strokovno dobro 
usposobljena.
Občinski poveljnik Ivo Glažar je ob 
predstavitvi dela v občinskem po-
veljstvu poudaril, da je izobraževanje 
osnovni del gasilskega »poklica«, in 
da bi bilo dobro, da bi v gasilskih dru-
štvih znali to tudi izkoristiti in v gasil-
ske vrste pritegniti mlade.
V Slovenji vasi so zaslužnim in priza-
devnim gasilcem podelili tudi odliko-
vanja in priznanja, pa tudi  napredo-
vanja v višji čin, ki so jih prejeli: Srečko 
Sagadin, Boštjan Matjašič, Uroš Matja-
šič, Matevž Pleteršek, Primož Skaza in 
Miha Vegelj.

Tekst in foto: Tatjana Mohorko

»V hajdinski občini bomo še naprej pomagali tistim društvom, 
ki so aktivna in strokovno dobro usposobljena,« je na gasilskem  
občnem zboru v Slovenji vasi poudaril župan mag. Stanislav 
Glažar.

Vodstvo PGD Slovenja vas z gosti in nagrajenci – dobitniki pri-
znanj in odlikovanj ter  tistimi, ki so napredovali v višji čin. Če-
stitamo!

KMN Draženci prvi, Club 13 tretji na 
finalu zimske lige MNZ Ptuj

Rezultati finala MNZ Ptuj:
KMN Draženci – ŠD Rim 1:1

ŠD Rim – Club 13 3:1
KMN Draženci – Club 13 5:2

Končni vrstni red: 
1. KMN Draženci 

2. ŠD Rim
3. Club 13

Ekipe:
KMN Draženci: Ševdovner, Skerbin-
šek, Kozel, M. Krajnc, Petek, Jazbec, 

Rešek, Emeršič. Kurež, Majer
Club 13: Valh, Mertelj, Sagadin, Ge-
rečnik, Hotko, Glodež, Rozman, Gla-

žar, Horvat

Konec januarja se je v športni dvorani Center na Ptuju potekal zaključni 
turnir lige malega nogometa, ki ga organizira MNZ Ptuj. Skozi celotno 
ligo sta si sodelovanje na njem zagotovili kar dve ekipi iz občine Hajdina, 
KMN Draženci in Club 13.

Ekipa KMN Draženci je postala letošnja zmagovalka zimske lige MNZ Ptuj. 
Foto: Črtomir Goznik

Tadej Rozman je iz rok Borisa Grabarja 
prejel pokal za najboljšega strelca lige.
Foto: Črtomir Goznik

Draženčani so bili najprijetnejše pre-
senečenje rednega dela lige, saj so 
osvojili prvo mesto. Pri tem so v 11 
tekmah zbrali 28 točk. Tik za njimi so 
se uvrstili člani Cluba 13 (23 točk), ki 
so bili s svojimi izkušnjami velikokrat 
premočni za v povprečju mlajše tek-
mece. Tretja ekipa iz občine Hajdina, 
ŠD Draženci, je v rednem delu lige 
osvojila 8. mesto med 12. ekipami. 
Na finalnem turnirju so člani ekipe 
KMN Draženci uspešno ubranili 1. me-
sto iz rednega dela, saj so remizirali z 
ŠD Rim in ugnali Club 13. Slednji so 

izgubili tudi z ekipo ŠD Rim, s čimer so 
se morali zadovoljiti s končnim 3. me-
stom. Iz te ekipe pa prihaja najboljši 
strelec rednega dela lige, to je bil s 16. 
doseženimi zadetki Tadej Rozman. 
V dvorani Center se je na finalu zbralo 
veliko število gledalcev, organizatorji 
pa so pripravili pester spremljevalni 
program: poleg omenjenega finala 
lige MNZ Ptuj so namreč na mini tur-
nirju nastopile članske ekipe Hajdine, 
NŠ Drave Ptuj, Aluminija, Zavrča, Pod-
vincev in Stojncev (zmagala je ekipa 
Stojncev), ločeno pa še ekipe gospo-
darstvenikov, športnih delavcev in 
športnih novinarjev (zmagali so špor-
tni delavci). Pred finalno tekmo sta ve-
liko navdušenja med gledalci poželi še 
ženski ekipi ŽNK Dornava in Ženskega 
rokometnega kluba Mercator Tenzor 
Ptuj (presenetljivo so zmagale roko-
metašice). Celotna prireditev je imela 
tudi humanitarno noto, saj so organi-
zatorji ves izkupiček zbranih sredstev 
– 1300 evrov, namenili društvu Sorop-
timist, ki zbira sredstva za nakup ma-

mografa v ptujski bolnišnici. Celotno 
humanitarno prireditev Športniki za 
mamograf sta organizirala MNZ Ptuj 
in Športna zveza MO Ptuj. 
Benjamin Kurež (KMN Draženci): »To 
je zelo velik uspeh za našo ekipo in 
za celotno vas Draženci, saj naš klub 
deluje šele leto dni. Naš cilj je bil pri-
ti med prve tri ekipe, a dosegli smo 
zmago, kar je za nas res velik uspeh.«
Janko Turk, sekretar MNZ Ptuj: »Res 
je letos bila liga številčno malo slabše 
zastopana, vendar zaradi tega vseka-
kor nič manj kvalitetna kot pretekla 
leta. Sama končnica tekmovanja je 
postregla z zelo zanimivimi tekmami 
in po mojem mnenju je bila to ena 
bolj kvalitetnih končnic tekmovanja. 
Jaz osebno in tudi vodstvo lige je zelo 
zadovoljno s celotnim potekom in to 
predvsem zato, ker je potekala nad-
vse športno.«

JM, Štajerski tednik

Club 13 je osvojil končno 3. mesto.
Foto: Črtomir Goznik
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V delavnici, veliki le 3 m2, se je zgod-
ba pričela pisati leta 1971, resneje pa 
so se izdelavi gozdnih vitlov pričeli 
posvečati od leta 1977 naprej. Gre za 
najstarejše podjetje za proizvodnjo 
vitlov v Sloveniji, a hkrati tudi najve-
čje v Evropi. Podjetje zaposluje okoli 
120 delavcev, vedno pa sprejmejo 
na prakso tudi študente in priprav-
nike. Vitli so plod lastnega razvoja in 
nadgradnje dolgoletnih izkušenj s 
terena, načina uporabe v najrazličnej-
ših pogojih. Prijavljenih imajo veliko 
število mednarodnih patentov, regi-
strirane modele in blagovne znamke. 
Lastnik Franc Pišek s ponosom pove, 
da jih odlikuje varnost, funkcional-
nost, kakovost izdelave in predvsem 
zanesljivost. Poleg vitlov (22 različnih 
modelov, 3 - 10 ton, mehanskega, hi-
dravličnega ali elektro-hidravličnega 
upravljanja) izdelujejo še cepilnike 
drv (11 - 25 t) traktorske transportne 
platoje, krožne žage, klešče za les in 
razmetalnike silaže. Letno proizve-

dejo več kot 8000 vitlov, ob čemer 
je potrebno poudariti, da vse sklope 
sestavnih delov naredijo sami, v svoji 
proizvodnji, le-ta pa se odvija na povr-
šini okoli 11.000 m2. Tehnološka opre-
ma je vrhunska, vodena računalniško 
in deloma robotizirana, laserska. Svo-
je izdelke tržijo po vsej Evropi in širše. 
Podjetnik Franc pove, da imajo sicer 
tudi servisno službo, vendar v praksi, 
razen morebitnih finih nastavitev vi-
tlov, le-ta domala ne obratuje, ker ni 
potrebe. Proizvodne hale ogrevajo na 
biomaso, lesne sekance, na ostrešje so 
montirali sončno elektrarno. V organi-
ziranem ogledu so se med obiskovalci 
pojavila ugibanja, kako to, da takšna 
zgodba o uspehu ni deležna primer-
ne medijske pozornosti in javnega 
priznanja. Konec koncev podjetje za-
posluje predvsem ljudi iz domače ob-
čine in bližnje okolice, dejavnost je v 
vzponu in zelo perspektivna. Pričako-
vali bi, da bi bilo mogoče vsaj kakšen 
prispevek videti po televiziji v odda-

jah z gospodarsko tematiko, če ne na 
nacionalnem, pa vsaj na regionalnem 
nivoju. Podjetju so veljavo in prizna-
nje dale vsaj druge institucije, kjer se 
pojavlja s svojimi proizvodi. Bogato 
bero priznanj so poželi na različnih 
sejmih (npr. Agra, MOS,  Sima – Pariz 
…), nemalo je priznanj Obrtne zbor-
nice Slovenije, pa občine Celje, lokal-
nih skupnosti. Franc Pišek je izjemno 
ponosen tudi na naziv Obrtnik leta 
2005. Povedati je potrebno, da je vsa 
proizvodnja prodana že za tri mese-
ce vnaprej, kar to zgodbo o uspehu v 
njenem poslanstvu in uspešnosti po-
trdi še dodatno.
V nadaljevanju je obiskovalce poz-
dravil še župan občine Bistrica ob 
Sotli Franjo Debelak. Spremljal jih je 
še na poti, ko so se ustavili še na kme-
tiji Marka Štadlerja v Bistrici ob Sotli. 
Kmetija je utrpela silovito škodo po 
neurju s točo v letošnjem letu, gospo-
dar je povedal, da so bile krogle toče 
velike kot jajca, ko pa so se sprijele tri 
ali več, pa velike celo kot moška pest. 
Tudi skozi medije smo tedaj lahko vi-
deli, kakšno škodo je povzročila, po-
sledice škode pa so bile opazne še ob 
našem obisku. Strehe je popolnoma 
razbilo, kmetijske pridelke pa zbrisalo 
z obličja zemlje. Škoda na trajnih na-
sadih je enormna in čutiti jo bo še več 
let. Oba gostitelja sta se predsedniku 
SK Posestnik Antonu Zemljaku iskre-
no zahvalila za nesebično pomoč pri 
zbiranju voluminozne krme za to pri-
zadeto območje. Zares, v tej akciji so 
strnili svoje moči predsedniki različ-
nih stanovskih in interesnih združenj 
(npr. Milan Tacinger, PGD Ptuj, Milan 
Strmšek, SK Dravsko polje), svoj delež 
pri logistični in organizacijski izvedbi 
je prispevala tudi KGZS, med drugim 
tudi KGZ Ptuj. Po ogledih strokovne 
narave so se udeleženci okrepčali še v 
gostilni Šempeter, kjer radi postrežejo 
hišno specialiteto, okusne in slastne 
kopune. 

Besedilo in foto:
Jože Murko, KGZ Ptuj, 

Kmetijska svetovalna služba

Hajdini največ naslovov

V športnem hramu Maribora je Karate zveza WKSA Slovenije konec leta 2011 organizirala izpite za KYU paso-
ve in 2. državno prvenstvo. Poleg starejših članov, ki zaslužijo posebno pohvalo, se je izpitov udeležilo preko 
petdeset najmlajših nadobudnežev. Opaziti je bilo, da se je kvaliteta znanja dvignila na višji nivo. To nam daje 
še večji zagon, da vztrajamo na ideji in konceptu zastavljenega cilja.

V pozdravnem govoru je predsednik 
KZ WKSA poudaril, da je doslednost, 
rednost in sama želja za boljšo tehni-
ko osnova za spoznavanje bistva ka-
rateja. Tekmovanja so samo majhni 
delčki pri sestavi mozaika.
Kljub majhnim napakam organizator-
ja, je organizacija bila izpeljana v pra-
vem in posebno sproščenem vzdušju. 
Demonstracija mojstrov in trenerjev 
akademije je pustila svoj pečat. Naj-
bolj zanimivo je bilo, da so se v eni ka-
tegoriji znašli prav trenerji in sodniki, 
ki so se pomerili med seboj. Najmlaj-
ši so opravili vlogo sodnika s pravo 
odliko. Menimo, da je sporočilo bilo 
dovolj jasno, ter da je to prvovrsten 
primer v svetu.
Največ naslovov so osvojili osnov-
nošolci OŠ Hajdina. Zanimiva je bila 
predstavitev športnih borb. Demon-
stracija je navdušila vse prisotne. Po-
udariti je potrebno, da so najmlajši 
nastopili brez vsakršnih ščitnikov ter 

potrdili, da so na dobri poti.
Hvala staršem, čestitke vsem za opra-
vljene izpite in tekmovalcem za na-
stop. 
Ljubo Javoršek: »Hajdinski klub delu-
je v skladu s pravilnikom ŠZ Hajdina in 
glede tega tudi prejema sredstva. Bili 
pa smo nekoliko razočarani pri organi-
zaciji tekmovanj v sklopu občinskega 
praznika, saj je razen pokalov – te je 
prispevala ŠZ Hajdina - vse ostalo pri 
zahtevni organizaciji slonelo na naših 
ramenih. Ne glede na to, bomo tudi 
v prihodnje delali dalje, saj je v klubu 
nekaj izjemnih talentov, ki so obenem 
tudi nogometaši. Učim jih v duhu, da 
jim to postane življenjski sopotnik 
in opora na poti v vsakdanjosti, ki je 
v današnjem času še kako potrebna. 
Sam nisem obremenjen z njihovimi 
doseženimi rezultati, čeprav sistem 
to narekuje in se udeležujemo tekmo-
vanj.« 

Jože Mohorič, Štajerski tednik

Rezultati tekme:

1.-3. razred OŠ

1. LOVRO PIŠEK 
SVENŠEK

2. FILIP SITAR
3. MIHA MAJER
4. MARKO INTIHAR

4.-5. razred OŠ

1. ŽIGA JAVORŠEK
2. LUKA NOVAK
3. JAKA JAVORŠEK
4.  ALJOŠA PLAJNŠEK

6.-7. razred OŠ

1. MITJA KODERMAN
2. IGOR STRUGER
3. MARTIN ČUDEN
4. ŽAN LUKA VERLE

8.-9. razred OŠ

1. DAVID KEPE
2. IGOR KEPE
3. TONI BENČIČ
4. JERNEJ KESAK

1.-5. razred OŠ

1. ANEMARIE POTRČ
2. TJAŠA KOVAČ
3. TEJA KOVAČ
4. NINA POGLEJ

6.-7. razred OŠ

1. ANJA ZAFOŠNIK
2. LARA ROŠKER
3. TAMARA MLAKAR
4. LARA KLEINDIENST

Strojni krožek Posestnik znova na 
ekskurziji

Še pred koncem minulega leta so v okviru druge strokovne ekskurzije 
člani SK Posestnik obiskali podjetje Vitli Krpan v Šmarju pri Jelšah. Mno-
gi člani krožka med svojo mehanizacijo posedujejo tudi to vrsto na kme-
tiji nepogrešljivih priključkov, zato so za obisk tovarne pokazali izjemen 
interes, avtobus pa resnično zapolnili do zadnjega sedeža. In izplačalo 
se je. Obiskali so prvovrstno zgodbo o uspehu.

Utrinek iz zimske ekskurzije Posestnika v podjetju Vitli Krpan v Šmarju pri Jelšah.
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Lokalni derbiji privabljajo gledalce

Prvenstvo v obeh ligah MNZ Ptuj je v tej sezoni za ljubitelje 
nogometa na našem področju še posebej zanimivo, saj v 
1. ligi nastopajo kar trije klubi iz občine Hajdina: Gerečja 
vas, Hajdina in Skorba, v 2. ligi pa ekipi Hajdoš in Slovenje 
vasi.

1. liga MNZ Ptuj; vrstni red pred spomladanskim delom:
1. Središče ob Dravi 13 10 1 2 40:11 32

2. NK Videm 13 9 3 1 36:27 28

3. ŠD Hajdina 13 9 3 1 33:24 28

4. 1A Gerečja Vas 13 8 4 1 31:17 25

5. Oplotnica 13 7 3 3 29:17 24

6. Bukovci 13 4 6 3 24:24 15

7. Apače 13 3 4 6 23:24 15

8. Gorišnica 13 4 6 3 21:29 15

9. Rogoznica 13 3 5 5 17:20 14

10. Podvinci 13 3 6 4 26:27 13

11. Dornava 13 3 7 3 21:30 12

12. Makole 13 3 7 3 19:31 12

13. Lovrenc 13 2 7 4 8:22 10

14. Skorba 13 3 9 1 18:43 10

NK HAJDINA
Nogometaši Hajdine so bili dolgo časa vodilno moštvo 
1. lige, na koncu pa so nekoliko popustili in jesenski del 
končali na 3. mestu. Trener Gorazd Šket je o prvem delu 
prvenstva dejal: »Kljub temu, da smo pred pričetkom je-
senskega dela prvenstva ostali brez šestih igralcev (Vrabl, 
Brunčič, Travnikar, Pihler, Jazbec in Perič), smo si zastavili 
visoke cilje. Z doseženim moramo biti zadovoljni, ostaja 
pa malo grenkega priokusa zaradi zadnjih dveh porazov, s 
katerima smo izgubili naslov jesenskega prvaka.«
O spomladanskem delu prvenstva je Šket povedal: »S pri-
pravami smo pričeli 30. januarja. Imamo dovolj časa (se-
dem tednov), da se primerno pripravimo. Favorit je po 
mojem mnenju Središče, ne smemo pa pozabiti na nogo-
metaše iz Gerečje vasi in Oplotnice. Naš cilj je obdržati stik 
z vodilnimi do zadnje tretjine prvenstva, ko se bomo po-
merili z ekipami z vrha prvenstvene razpredelnice.«

NK GEREČJA VAS
Nogometaši iz Gerečje vasi so priprave na spomladanski 
del prvenstva v 1. ligi MNZ Ptuj pričeli 1. februarja. Na pr-
vem treningu se je zbralo 14 nogometašev. Glede na to, 
da so se v ta rang tekmovanja vrnili po sedmih letih igra-
nja v Štajerski ligi, so pričakovali višjo uvrstitev, tako da z 
doseženim v jesenskem delu nikakor niso zadovoljni. Za-

ostanek za vodilnim Središčem namreč znaša sedem točk. 
Glede na to, da cilji vodstva kluba še naprej ostajajo ena-
ki (ponovna uvrstitev v ŠNL), je uprava kluba prisluhnila 
željam trenerja Ivana Ornika, da je moštvo treba okrepiti. 
Nova imena pri 1 A Gerečji vasi so tako Blaž Potpara (NK 
Pohorje), Miha Leben (NK Rogoznica), Robert Bratkovič 
(NK Zavrč), Matija Letonja (NK Drava), Aljoša Debevec (NK 
Rače) in Zoran Ivančić (SV Union, St. Johann, Avstrija). Po 
daljši odsotnosti se po poškodbi v ekipo vrača tudi Jernej 
Sagadin. Klub so v zimskem premoru zapustili Rok Štum-
berger (NK Hajdina), Orha Sahiti (NK Malečnik) in Dejan 
Novak.
Novi pomočnik trenerja Ivana Ornika je postal Svetozar 
Kaisersberger, za fizično pripravljenost igralcev pa bo skr-
bel Franc Zupanič.

2. liga MNZ Ptuj; vrstni red pred spomladanskim delom:
1. Tržec 11 10 0 1 50:8 31

2. Majšperk 11 10 0 1 37:5 31

3. Cirkulane 11 7 4 0 34:25 21

4. Markovci 11 6 4 1 31:20 19

5. Hajdoše 11 6 4 1 28:25 19

6. Podlehnik 11 4 3 4 19:15 16

7. Spodnja Polskava 11 4 5 2 16:21 14

8. Slovenja vas 11 3 5 3 13:17 12

9. Pragersko 11 3 7 1 13:26 10

10. Grajena 11 3 8 0 11:30 9

11. Leskovec 11 1 8 2 8:31 5

12. Zgornja Polskava 11 0 9 2 10:47 2

SLOVENJA VAS
Nogometaši Slovenje vasi so na rednem občnem zboru 
konec januarja pregledali delo v lanskem letu in izrazili za-
dovoljstvo nad opravljenim. Predsednik Ivo Pulko je o tem 
povedal: »V jesenskem delu smo zadovolji z opravljenim v 
tekmovalnem smislu: pri tem mislim predvsem na pristop 
nogometašev in na njihov odnos na treningih. Trener An-
ton Sel se je lotil dela na daljši rok in tako ni bilo pričako-
vati, da bi bili rezultati takoj na visokem nivoju. Dvig le-teh 
lahko s povečano motivacijo pričakujemo v spomladan-
skem delu in v naslednji sezoni. 
Glede infrastrukturnih načrtov pa bi kot prioriteto izpo-
stavil zamenjavo oken na objektu ŠD Slovenja vas, saj so 
sedanja že v zelo dotrajanem stanju. Zaradi tega imamo 
povečane stroške s kurjavo, česar pa bi se radi pred nasle-
dnjo zimo izognili.«

JM, Štajerski tednik

Članska ekipa NK Slovenja vas
Foto: JM

Članska ekipa NK Hajdina
Foto : Matija Brodnjak

Prehladi in gripa

Neprijetne simptome oziroma znake 
prehlada pogosto lajšamo z zdravili 
ter prehranskimi dopolnili, ki jih do-
bimo brez recepta v lekarni. Pri upo-
rabi tovrstnih pripravkov moramo biti 
previdni, zlasti pri kroničnih bolnikih, 
starostnikih, nosečnicah ter majhnih 
otrocih. Posebno pozornost moramo 
nameniti tudi morebitnim medseboj-
nim delovanjem med sočasno upora-
bljenimi zdravili.
Gripa (influenca) je akutna nalezljiva 
bolezen, ki jo povzročajo virusi gripe 
A in B. Pojavlja se bolj sezonsko, od 
konca oktobra do aprila. Pri obravnavi 
pojava gripe razlikujemo med običaj-
no sezonsko gripo, pandemijo in pan-
demsko gripo.
Simptomi so obrambna reakcija tele-
sa na okužbo z virusi.
Prehlad spremljajo zamašen nos in 
obilen izcedek iz nosu, bolečine v žre-
lu, včasih tudi povišana temperatura, 
kašelj, glavobol in rahla utrujenost.
Pri gripi so pogosti simptomi zvišana 
telesna temperatura, ki traja več dni, 
bolečine v mišicah in sklepih, velika 
utrujenost in izčrpanost, ki lahko traja 
tudi do tri tedne.
ZDRAVLJENJE PREHLADA IN GRIPE
V večini primerov si lahko pomagate 

sami oziroma se posvetujte z vašim 
farmacevtom. Zdravljenje je simpto-
matsko in je najbolj uspešno, če se 
začne v prvih treh dneh.
Če se pojavijo zapleti oziroma so 
simptomi prisotni dlje časa, obiščite 
zdravnika.
http://www.goriskalekarna.com/in-
dex.php?cat=87&cat2=115 - 115
ZVIŠANA TELESNA TEMPERATURA 
IN PREHLAD
Padec vročine lahko ponazori tudi na-
ravo okužbe. Pri virusnih boleznih je 
odgovor običajno takojšen, pri bakte-
rijskih okužbah pa se vročina le počasi 
znižuje. Ne zbijajte temperature takoj, 
ko naraste. Z visoko temperaturo se 
namreč telo brani pred virusi in bakte-
rijami, ki se zaradi visoke temperature 
težje razmnožujejo. Zbijati jo začnite 
šele, ko doseže 38 °C. Pomagajo zdra-
vila proti bolečinam in za zniževanje 
zvišane telesne temperature, pa tudi 
hladni obkladki.
Za samozdravljenje se največ upora-
bljata paracetamol in acetilsalicilna 
kislina.
Kombinirani pripravki delujejo proti 
več simptomom hkrati: proti boleči-
nam in povišani telesni temperaturi, 
za lajšanje težav s kašljem in z nosnim 

izcedkom. Primerni so samo za odra-
sle ljudi, ki nimajo drugih zdravstve-
nih težav.
BOLEČE ŽRELO IN GRLO
Prehladna obolenja pogosto spremlja 
vneto žrelo, ki se čuti kot bolečina ali 
skelenje. Za blažitev težav se upora-
bljajo lokalni anestetiki, antiseptiki ali 
rastlinski izvlečki v obliki pastil ali za 
izpiranje.
KAŠELJ
Kašelj je obrambni refleks telesa, ki 
očisti dihalne poti. Nastane zaradi 
draženja sluznice dihal. Poznamo dve 
vrsti kašlja: produktivno in neproduk-
tivno obliko. Pri produktivnem kašlju 
nastaja v dihalnih poteh preveč bron-
hialne sluzi. Zdravila, ki pomagajo 
utekočiniti in zmehčati sluz in olajšati 
izkašljevanje, se imenujejo ekspek-
toransi. Pri prehladih pa tudi drugih 
boleznih, ki jih spremlja kašelj, se pri-
poroča pitje veliko tekočin, kar bi na,j 
tudi zaradi povečanega vnosa teko-
čin, pripomoglo k razredčenju sluzi 
in s tem k njegovemu lažjemu odstra-
njevanju. Razni čaji naj bi ta učinek še 
povečali.

Prehlad je ena najpogostejših zdravstvenih težav, ki se bolj izrazito pojavlja v hladnejših jesensko-zimskih me-
secih in zgodaj spomladi. Povzročitelji prehlada so različni virusi, ki naselijo sluznico zgornjih dihal. Prehladna 
obolenja se pojavljajo vse leto, najpogostejša so v obdobju od zgodnje jeseni do pozne pomladi. Bolezen v 
večini primerov v nekaj dneh izzveni sama, tako da obisk pri zdravniku ni potreben.
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Pri neproduktivnem ali suhem kašlju 
se sluz ne izloča, zato se uporabljajo 
zdravila za pomirjanje in odpravljanje 
kašlja, ki delujejo na središče za kašelj 
v podaljšani hrbtenjači. Imenujemo 
jih antitusiki. Ugodno pa vplivajo tudi 
zelišča, ki vsebujejo sluzi. Sluzi oblo-
žijo sluznico in pomirjajo kašelj: cvet 
lipe in slezove korenine.
Za lajšanje kašlja uporabljamo čaje in 
čajne mešanice: materino dušico, pr-
sni čaj  in sirupe:  timijanov, jegličev in 
slezov sirup.
http://www.goriskalekarna.si/
domov/zdravljenje-prehladnih-
-obolenj/171-timijanov-sirup-.html 
ZAMAŠEN NOS
Pri prehladnem obolenju se poveča 
prekrvavitev sluznice, sluznica zateče 
in dihanje je oteženo. Za čiščenje in 
vlaženje nosne sluznice je najprimer-
nejša fiziološka ali hipertonična razto-
pina. Svetujemo tudi nosne dekonge-
stive za lokalno rabo, ki zožijo krvne 
žile in zmanjšajo zamašenost nosu, 
vendar se lahko uporabljajo le 3-4 
dni, saj dolgotrajnejša uporaba pusti 
posledice na nosni sluznici.
Inhalacije eteričnih olj evkaliptusa, 
poprove mete, bora, limone ali timi-
jana lahko uspešno odmašijo nos in 
imajo določeno antimikrobno delova-
nje. Pomagajo tudi pri izkašljevanju. 
Na voljo so v obliki kapljic ali mazil.
Pri nahodu pomagajo tudi vroče in-
halacije v obliki pare. Vdihavanje pare 
navlaži dihalne poti in izboljša prekr-

vavljenost. Poleg tega odpravlja pre-
komerno izločanje sluzi in blaži simp-
tome vnetja.
K okrevanju in blažjemu poteku bole-
zni pripomorejo :

 – mirovanje v postelji, v topli in 
dobro prezračeni sobi,

 – primerna količina spanja, 
 – uživanje lahko prebavljive hrane, 

bogate z vitamini, minerali, enci-
mi in vlakninami, 

 – pitje zadostne količine čaja ali 
drugih nealkoholnih in negazi-
ranih pijač, najbolje z dodatkom 
limone ali vitamina C. 

Cvet lipe pospešuje potenje, cvet be-
zga s svojim prijetnim okusom do-
polnjuje številne čajne mešanice ter 
pospešuje potenje in izločanje bron-
hialnih žlez.
MOŽNI ZAPLETI PREHLADA
Najpogostejši zapleti prehlada so vne-
tje srednjega ušesa, ki se največkrat 
pojavi pri otrocih, vnetje obnosnih 
votlin (sinuzitis) ter okužbe spodnjih 
dihal, med katerimi je najbolj pogosta 
in nevarna pljučnica.
KAKO SE IZOGNIMO PREHLADU
Virusi se prenašajo s telesnim stikom, 
zato je pri preprečevanju prenosa 
najpomembnejša higiena. Pogosto si 
umivamo roke z vodo in milom. Izogi-
bamo se javnih zaprtih prostorov, kjer 
je veliko ljudi. Odmaknimo se od ose-
be, ki kiha ali kašlja, vsaj za en meter.
Okrepimo obrambne sposobnosti or-
ganizma.

Poskrbimo za zdravo, uravnoteženo 
prehrano, uživajmo sadje in zelenja-
vo, hrano bogato z vitamini, minerali 
in vlakninami. Pomagamo si lahko 
tudi z naravnimi imunostimulanti, kot 
je sok ameriškega slamnika (škrlatna 
ehinaceja ).
Če pa zbolimo, je primerno, da obo-
leli, ki delajo z ljudmi, vsaj v dneh, ko 
so simptomi prehlada najbolj izraziti, 
ostanejo doma.
KDAJ MORATE OBISKATI 
ZDRAVNIKA
Z zdravnikom se morate posvetovati, 
če traja prehlad ali gripa več kot 10 
dni oziroma čimprej, če so simptomi 
izraziti oziroma se poslabšajo:

 – visoka telesna temperatura, 
 – hud kašelj, ki ga spremljajo bole-

čine v prsih, 
 – kadar je v izmečku kri ali so teža-

ve z dihanjem, 
 – bolečine v ušesih, 
 – bolečine v predelu sinusov. 

Obiščite zdravnika, kadar gre za bak-
terijsko okužbo, saj se tovrstne okuž-
be zdravijo z antibiotiki, ki jih predpiše 
zdravnik. Nosečnice in doječe matere, 
dojenčki, otroci in ljudje, starejši od 65 
let, ki so zboleli za gripo, morajo brez-
pogojno obiskati zdravnika.

Metoda Meško Žitnik, mag. farm
Lekarna pri Sv. Martinu 

Zg. Hajdina 44a

IZBOR ZA NAJ SLOVENSKO LEKARNO 

S sodelavko Joži sva veseli, da ste v letu 2011 množično glasovali za Lekarno pri Sv. Martinu. Veseli sva z doseženim 
rezultatom in hvaležni vsem, ki zaupate najinemu delu in ostajate zvesti lekarni. Hvala.
Priloga časnika Dnevnik bo tudi letos izbrala najboljšo lekarno po vašem izboru. Namen izbora je približati farmacevt-
ski poklic uporabnikom in poudariti njegovo pomembnost ter ljudi spodbuditi h kritični presoji lekarniških storitev. 
Ob tem pa stranke tudi spodbuditi, da bi se za nasvet pogosteje obračali na lekarne. Zaposleni v njih smo pripravljeni 
posredovati svojo bogato zakladnico znanja in se trudimo, da veliko zdravstvenih težav ljudje lahko rešijo kar s svojo 
lekarniško farmacevtko.

Glasovanje za naj lekarno že poteka. Če so vam strokovnost, usluge in prijazna postrežba v naši lekarni všeč, glasujte, 
tako da izpolnite glasovnice, ki so na voljo v lekarni ali izpolnite glasovnico, ki je objavljena v prilogi Moje zdravje, na 
strani Zdravje v časniku Dnevnik in na spletišču http://mojezdravje.dnevnik.si.

Letos 45 let ŠD Gerečja vas

Številni člani, simpatizerji športa in gostje so se 3. februarja zbrali na re-
dnem letnem občnem zboru Športnega društva Gerečja vas. V tekočem 
letu bodo obeležili svojo 45-letnico obstoja, zato jih, poleg že veliko po-
storjenega iz preteklega obdobja, čaka v prihodnje še veliko aktivnega 
dela.

Na lanskem rednem letnem občnem 
zboru so si člani UO in NO društva za-
dali naslednje cilje: obstanek članske 
nogometne ekipe v štajerski nogo-
metni ligi, popolnitev kadetske ekipe, 
ki tekmuje v okviru MNZ Ptuj ter ak-
tivnosti v zvezi povečanja finančnih 
sredstev za potrebe delovanje dru-
štva, v obliki donatorskih in sponzor-
skih sredstev. 
Žal se jim vsi zadani cilji niso uresničili, 
predvsem na tekmovalnem področju, 
saj se je nogometna članska ekipa po 

sedmih letih tekmovanja v ŠNL po-
slovila in se vrnila pod okrilje MNZ 
Ptuj, kadetska ekipa pa je prvenstvo 
končala na zadnjem mestu. Mlajše 
selekcije pa delujejo pod okriljem ŠZ 
Hajdina. 
Kljub nekaterim neuresničenim ci-
ljem, pa je bilo v preteklem letu, če-
prav s pomanjkanjem finančnih sred-
stev, veliko postorjenega na področju 
infrastrukture športnega parka. Poso-
dobljena je bila jeklena konstrukcija 
sedaj še nepokrite tribune, zamenjali 
so PVC stole na tribuni in postavili ka-
bine za rezervne igralce. Po besedah 
predsednika ŠD Gerečja vas Boštjana 
Pavea, gre vsekakor največja zahvala 
domačinom, ki so s številnimi urami 
svojega prostovoljnega dela in s pri-
dnimi rokami pripomogli k ureditvi 
ter posodobitvi omenjenih objektov. 
Zahvala pa gre tudi vsem sponzorjem, 
donatorjem, občini Hajdina ter vsem, 
ki so na kakršenkoli način pripomogli 
k rednim aktivnostim in delovanju 
društva.

SMELO NAPREJ
Leto, ki prihaja, bo za društvo zelo pe-
stro; tako iz finančnega vidika, kot tudi 
glede na planirane dogodke društva, 
predvidene investicije ter redno špor-
tno dejavnost. Poleg rednega tekmo-
valnega dela ekip, društvo planira po-
kriti obnovljeno tribuno,  za pomoč pri 
finančnih sredstvih pa bodo za ta del 
investicije poprosili tudi pri vaščanih. 
Glede na to, da bo društvo beležilo 
svojo 45-letnico obstoja in delovanja, 
bodo člani društva ob tej priložnosti 
oživeli nekdaj tradicionalno prireditev 
»Noč vijolic« ter organizirali turnir v 
velikem nogometu ob slovesnem pra-
znovanju društvene obletnice. 
Gostje na občnem zboru, med nji-
mi tudi Sandi Mertelj, predsednik 
ŠZ Hajdina, predstavnik občine Karl 
Svenšek, predsednik domačega PGD 
Ivo Lešnik ter predsednik VO Gerečja 
vas Marjan Rozman, pa so v svojih 
besedah pozdravili navzoče ter jim 
čestitali za minulo opravljeno delo, ki 
kljub nekaterim vzporednim težavam 
ni obstalo, temveč se je nadaljevalo v 
prid izboljšanja pogojev na vseh po-
dročjih. Poudarili so, da podpirajo nji-
hove načrte za bodočnost in nadaljnji 
razvoj društva. 

Tekst in foto: Magda Intihar

Streha na tribuni ne bo varovala samo 
gledalcev, temveč tudi obstoječo kon-
strukcijo pred vremenskimi vplivi.

PREJELI SMO...

Draga zobozdravnica Simona!                       

Hvala, da si tako lepo skrbela za najine zobke ta čas, ko si bila zobozdravnica tu pri nas na Hajdini. Ko sva prišla k tebi 
prvič, sva imela oba še tiste mlečne zobke, ki si jih nama znala spretno in prijazno izpuliti. Tudi Zobna miška je imela 
dovolj dela, saj ni utegnila nositi nagrad za izpuljene zobke, ki sva jih pridno podstavljala pod vzglavnik. O, pa je prišla, 
skoraj vedno, če pa je na naju pozabila, ker je pač imela preveč dela, je drugo noč zagotovo prišla.
Sedaj sva že velika in imava tiste stalne zobe, ki jih morava pa še bolj čuvati, kot si nama vedno govorila. To tudi počne-
va, včasih bolj, včasih manj, ampak obiska pri zobozdravniku zagotovo ne bova zanemarjala.
Tebi pa želiva, da ostaneš prijetna zobozdravnica, kot si bila pri nas na Hajdini, in veliko pacientov z lepim nasmehom 
še želiva.

Jan in Ana Marija Tomanič
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Prvo fazo, ki se začne približno 7 do 
14 dni po ugrizu, navadno spremljajo 
gripi podobni simptomi: slabo poču-

tje, utrujenost, vročina, bolečine v mi-
šicah in trebuhu, glavobol. Bolezenski 
znaki za nekaj dni do tri tedne pone-
hajo, na kar sledi druga faza obolenja 
s povišano telesno temperaturo in 
hudim glavobolom, otrdelostjo vratu, 
bruhanjem, občutljivostjo na svetlo-
bo, prehodno paralizo v predelu rok, 
nog in ramen; možna je celo nezavest.
Obolenje lahko pusti trajne posledice, 
kot so glavobol, zmanjšana delovna 
sposobnost in zbranost, tudi ohrome-
lost. Klopni meningoencefalitis je red-
ko tudi smrtna bolezen (vir: IVZ RS).
Obolevajo ljudje vseh starosti. Naj-
bolj so ogroženi otroci, odraščajo-
či, ljudje v srednjih letih ter ljudje, ki 

se  pogosto zadržujejo v naravi in so 
zato bolj izpostavljeni. Najprimernejši 
čas za cepljenje proti klopnemu me-
ningoencegalitisu je zimsko-pomla-
dni čas, ko še ni klopne aktivnosti in 
je cepljena oseba potem do začetka 
klopne aktivnosti že zaščitena. Cepijo 
se lahko otroci od starosti enega leta 
naprej.
Potrebno je 3-kratno cepljenje. Prvič 
in drugič se običajno cepi v razmiku 
enega meseca, tretji odmerek pa se 
ponovi čez 6 do 9 mesecev. Pomemb-
no je, da dobimo dva odmerka cepiva. 
Na ta način dosežemo, da smo takrat, 
ko nastopi sezona klopov, že ustrezno 
zaščiteni. Imunost se obnavlja vsakih 
5 let z enim odmerkom cepiva.
Dobro je vedeti … Klopi prenašajo 
najmanj dva povzročitelja bolezni, in 
sicer povzročitelja klopnega menin-
gitisa in borelioze. Takojšnja odstrani-
tev klopa bistveno zmanjša možnost 
okužbe.

Pripravila: Sanja Muršec, dipl. m. s.

Pravi čas za zaščito pred klopnim 
meningoencefalitisom

Klopni meningoencefalitis je virusno obolenje možganske ovojnice in 
osrednjega živčevja. Prenaša ga okužen klop. Na mestu ugriza pravilo-
ma ni opaznih sprememb na koži. Ko virus vdre v telo, je bolezenske zna-
ke mogoče zgolj omiliti in bolezen pozdraviti; bolezen običajno poteka 
v dveh fazah.

Majhni klopi lahko povzročajo velike te-
žave. Pomembna je čimprejšnja odstrani-
tev klopa!
(Vir:lokalnoaktualno.ext.t-media.si)

V SLOVO IN SPOMIN
Franc KAISERSBERGER

12. 5. 1943 -31. 1. 2012

Bridki mraz, bridko slovo … od človeka velikega srca in še večjega duha. Takega smo ga poznali, nekateri že od rojstva, drugi kako drugače, pa vendar se je s svojim značajem za vedno vtisnil v naše 
spomine.
Juretov Franc, kakor smo ga poznali, se je rodil 12. maja 1943 sredi največje vojne vihre prejšnjega stoletja v kmečki družini. Njegova življenjska pot že od otroštva ni bila lahka, saj mu je bolezen že v 
mladosti prekrižala marsikateri načrt, ki ga je koval za svoje življenje. Pa  vendar Franc nikoli ni obupal. Ker je izhajal iz gasilske družine, je že leta 1958, star komaj 15 let stopil v gasilske vrste in na ope-
rativnem področju dosegel čin gasilca II. stopnje. V svojem gasilskem udejstvovanju je za časa svojega aktivnega delovanja prejel še: leta 1981 odlikovanje II. stopnje, leta 2006  priznanje GZ III. stopnje, 
leta 1990 je prejel zahvalo PGD, leta 1992 pa srebrno plaketo društva. Leta 2007 je prejel plaketo gasilskega veterana, leta 2008 pa še priznanje in značko za 50 let aktivnega dela v gasilskem društvu. 
Poleg članstva v upravnem odboru vse od leta 1979, je opravljal še številne druge funkcije, od gospodarja, kulturnega referenta, predvsem pa je kot praporščak dolga leta ponosno nosil prapor domačega 
gasilskega društva.
Vendar pa Franc ni bil samo gasilec. Bil je aktivist, ki je z dušo in srcem deloval na vseh področjih družbenega in družabnega življenja, po svojih močeh pomagal vsem in vsakomur, ne glede na društveno 
pripadnost, generacijo ali družbeni položaj. Čeprav poleg svojih sorojencev in nečakov ni imel lastne družine, je svoj družinski odnos razvil v enaki meri do vseh nas, sovaščanov, stanovskih kolegov, 
sosedov, znancev. In prav zaradi tega njegovega aktivnega delovanja na vseh področjih življenja ter spoštovanja, pomoči in skrbi za sočloveka, je postal tudi prejemnik zahvalne listine občine Hajdina. 
Ko ga je kruta bolezen iztrgala iz naše sredine, smo dobili občutek, da manjka droben delček v sestavljanki naše skupnosti, šele ob njegovem odprtem grobu pa smo se začeli zavedati, da smo ta manjkajoč 
delček za vedno tudi izgubili. Na dan njegovega zadnjega slovesa je bilo izrečeno veliko lepih in zahvalnih poslovilnih besed, ampak številni smo samo nemo obstali, vsak s svojimi mislimi, vsak s svojimi 
spomini. Bridki mraz, bridko slovo …

V imenu PGD Gerečja vas ter VS Gerečja vas Magda Intihar

V HVALEŽEN SPOMIN
1. Dragotina Röhrig, Draženci 50, roj. 4. 8. 1930, umrla 23. 12. 2011
2. Franc Kaisersberger, Gerečja vas 23, roj. 12. 5. 1943, umrl 31. 1. 2012
3. Anton Lesjak, Draženci 51, roj. 28. 5. 1939, umrl 15. 2. 2012

35. POKAL POHORSKEGA BATALJONA RUŠE

Jubilejnega in enega najstarejših turnirjev v Sloveniji »Po-
kal Pohorskega bataljona« v Rušah se je minulo soboto 
udeležilo 312 tekmovalcev iz petnajstih klubov iz Sloveni-
je. Poleg slovenskih tekmovalcev so se tekmovanja udele-
žili tudi številni tekmovalci iz Hrvaške, Italije in Turčije.
Tekmovanje je bilo organizirano na visokem nivoju, sodni-
ki pa so opravili svoje delo zadovoljivo. 

Tekmovanja na 35. pokalu sta se udeležila tudi dva tekmo-
valca  iz Hajdine, ki sta nastopila v kategoriji posamezno 
od 10-12 leta starosti. Tako je MITJA KODERMAN osvojil 
PRVO MESTO, njegov klubski prijatelj ŽIGA JAVORŠEK pa 
ČETRTO MESTO, kar predstavlja izjemen mednarodni do-
sežek.

Ljubo JAVORŠEK: »Še vedno trdim, da je karate eden – do-
ber ali slab, ne glede na stilsko pripadnost. Dokaz za to je 
prav gotovo to, da so na tem tekmovanju nastopili naši 
inštruktorji Akademije, ki niso imeli v svoji karieri niti se-
kunde tekmovalnih izkušenj, pa jim je to tekmovanje prvič 
predstavilo izziv. Tako je JOŽEK BREZNIK v kategoriji borb 
osvojil tretje mesto, kar je več kot odlično. 
Še naprej bomo vztrajali s svojim programom, saj vem, da 
je to garancija za stalnico kvalitete, ki ga žal na trend in 
narekovanje sistema v državi Slovenije nikoli ne bodo ra-
zumeli.«
       

Predsednik:
Stanko SITAR

Obolenja obzobnih tkiv so med ljudmi 
zelo razširjena. Znano je, da je glavni 
vzrok za njihov začetek in napredova-
nje bakterijski plak oz. mehke zobne 
obloge, v katerih se kopiči ogromno 
različnih bakterijskih vrst, od katerih 
so nekatere patogene (lahko povzro-
čijo bolezen). 
Na stanje obzobnih tkiv pa vplivajo 
tudi nekateri drugi dejavniki, kot so: 
kajenje, ki kar za sedemkrat poveča 
verjetnost nastanka kronične paro-
dontalne bolezni in je eden glavnih ri-
zičnih dejavnikov za njen razvoj, slad-
korna bolezen (parodontalna bolezen 
je šesti zaplet sladkorne bolezni), stres 
(odpornost organizma je manjša), 
hormonske spremembe (puberteta, 
nosečnost) in dedna nagnjenost.
Če se zobne obloge ob dlesnih stal-
no kopičijo, najprej povzročijo vnetje 
dlesni ali gingivitis. To se kaže tako, da 
dlesni nabreknejo, postanejo rdeče 
barve in pri ščetkanju krvavijo. Vne-
tje dlesni lahko s pravilno in temeljito 
ustno higieno popolnoma pozdra-
vimo. Če pa zobnih oblog redno in 
skrbno ne odstranjujemo, lahko vne-
tje napreduje v globlja obzobna tkiva 
in prizadene pozobnico ter čeljustno 
kost, se pravi strukture, s katerimi je 

zob zasidran v kosti. Razvije se paro-
dontalna bolezen, za katero je značil-
no, da ob zobeh nastanejo obzobni 
žepki, dlesni krvavijo, so nabrekle in 
se lahko začnejo odmikati, zobje lah-
ko postanejo daljši, zaradi vnetnih 
procesov pride do razgradnje čelju-
stne kosti, zobje se začnejo majati in 
premikati, prisoten je slab zadah iz 
ust, običajno pa bolezen poteka brez 
bolečin. Gre za dolgotrajni proces, ki 
traja več let (bolezen je kronična). 
S pravočasnim in pravilnim zdravlje-
njem ter pacientovim skrbnim izva-
janjem ustne higiene, lahko napredo-
vanje bolezni ustavimo, že prizadetih 
struktur pa ne moremo popolnoma 
obnoviti. Če bolezni pravočasno ne 
zdravimo, pa sčasoma lahko pride do 
tako močne prizadetosti obzobnih 
struktur, da pride do izgube zob. 
Zelo zanimivo je, da če seštejemo 
vnete površine okoli vseh zob, do-
bimo rano veliko za celo dlan, ki je 
kronično vneta in se je bolnik najver-
jetneje sploh ne zaveda. Takšna kro-
nično vneta rana pa lahko vpliva tudi 
na sistemsko zdravje človeka. Razi-
skave so pokazale, da lahko povzroči 
ali pospeši srčno-žilne bolezni (priso-
tnost parodontalne bolezni lahko po-

veča nevarnost za nastanek srčnega 
infarkta in možganske kapi za 1,5 do 
3-krat)! Poslabša lahko tudi sladkorno 
bolezen; znano je, da je pri sladkorni 
bolezni vpliv obojestranski. To pome-
ni, da so sladkorni bolniki bolj nagnje-
ni, da se pri njih razvije parodontalna 
bolezen, po drugi strani pa obstoječa 
parodontalna bolezen poslabša slad-
korno bolezen. Ker je v ustih s kronič-
no parodontalno boleznijo prisotnih 
veliko bakterij, obstaja tudi večja ver-
jetnost za razvoj nekaterih bolezni 
dihal, npr. pljučnice. Pri nosečnicah, 
ki imajo že napredovalo obliko pa-
rodontalne bolezni pa obstaja večja 
verjetnost, da bodo rodile prezgodaj, 
in da bo imel novorojenček nizko po-
rodno težo.
Izredno pomembna je torej redna in 
skrbna ustna higiena, saj preprečuje 
nastanek obolenj obzobnih tkiv, če pa 
se je bolezen že razvila, lahko s pravil-
no ustno higieno in zdravljenjem pri 
zobozdravniku njeno napredovanje 
ustavimo, s tem pa poskrbimo tudi za 
zdravje celotnega telesa. Priporočljiva 
je tudi opustitev kajenja, saj kajenje 
poleg tega, da pripomore k nastanku 
parodontalne bolezni tudi zmanjšuje 
uspešnost njenega zdravljenja.

Tina Frank, dr. dent. med.

Ščetkanje zob je pomembno za  zdravje celotnega telesa
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